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استاندارد دوگانه IOC در مواجهه با رژیم کودک کش
فیفـــا پس از تلاش هـــای فراوان فعـــالان حقوق بشـــری و فلســـطینی از یک 
ســـو و مخالفان نسل کشـــی و اقدامات خلاف حقوق بشـــر رژیم کودک کش 
اشـــغالگر قدس از ســـوی دیگـــر، با تعلیـــق فدراســـیون فوتبال اســـرائیل از 
فعالیت هـــای بین المللـــی مخالفـــت کرد تـــا عمـــلاً کاروان 88 نفـــری رژیم 
اشـــغالگر فلســـطین به طـــور کامل و با حضـــور تیم فوتبالـــش در رقابت های 

المپیـــک پاریس 2024 شـــرکت کند.
کمیتـــه ملی المپیـــک به ریاســـت توماس باخ هـــم چندی پیـــش در جواب 
درخواســـت های متعـــدد آزادگان جهـــان و فعالان حقوق بشـــر بـــرای حذف 
کاروان رژیم غاصب فلســـطین از المپیک تابســـتانی پاریـــس با وقاحت تمام 
جـــواب منفـــی داده بود تا بـــار دیگر وجود اســـتانداردهای دوگانـــه در جهان 

غرب و ایـــن بار در فضای پاک ورزش را شـــاهد باشـــیم.
بیش از 9 ماه اســـت که مردم مظلوم فلســـطین و در رأس آنها زنان و کودکان 
فلســـطینی زیر شـــدیدترین حملات غیرانســـانی و جنایت هـــای جنگی رژیم 
کودک کـــش غاصب قدس شـــریف هســـتند. در ایـــن ایام علاوه بر شـــهادت 
بیـــش از 15 هـــزار کودک کـــه برخی از آنهـــا به دلیل ســـوءتغذیه و نرســـیدن 
غـــذا و دارو در رنـــج و ســـختی به شـــهادت رســـیدند، بیش از 350 ورزشـــکار، 
مربی و دســـت انـــدرکاران ورزش فلســـطین که در غزه ســـاکن بودنـــد، بر اثر 
بمباران وحشـــیانه رژیم آپارتاید صهیونیســـتی به دیدار معبود شـــتافتند. اما 
عکس العمـــل فیفـــا و کمیته ملی المپیـــک در برخورد با تیـــم فوتبال المپیک 
رژیم غاصب و کل کاروان ورزشـــی صهیونیســـت ها، مأیوس کننده و عذاب آور 
بود. اســـتانداردهای دوگانه در ورزش جهان به حدی دردآور اســـت که بدانیم 
کمیته ملی المپیـــک پس از جنگ اوکراین به دلیل حضور روســـیه و بلاروس 
بلافاصله رأی به حذف قهرمانان این دو کشـــور از المپیک 2022 داد. حتی در 
همیـــن المپیک پاریس هم با حضور ورزشـــکاران روس مخالفت کرد و تنها در 
چند رشـــته محدود به شـــرط آنکـــه قهرمانان روس تبار زیر پرچم کشورشـــان 

مســـابقه ندهند، پذیرفت تـــا در رقابت های 2024 حضـــور پیدا کنند.
غلبـــه سیاســـت بازان غربـــی با دیکتـــه سیاســـت های اســـتعماری در ورزش 
جهان بســـیار آزاردهنـــده و برخـــلاف روح مردانگـــی و جوانمردی و منشـــور 
المپیک اســـت اما روی دیگر این ســـکه مشـــروعیت بخشـــیدن بـــه جنایات 
و نسل کشـــی بی پـــروا و با حمایـــت کامل هـــواداران صهیونیســـم جهانی با 
عدم محرومیت از حضور ورزشـــکاران صهیونیســـت در میادیـــن بین المللی 
اســـت که به نوعی، افکار عمومـــی مردم جهان را در مقابـــل جنایات و خوی 
وحشـــیگری رژیم آپارتایـــد فریب می دهد و بـــا حضور در میـــدان فوق العاده 
بااهمیـــت المپیـــک این پیـــام را القـــا می کند که اگـــر رژیم اشـــغالگر قدس 
غاصـــب، جنایتـــکار، کودک کـــش و در حال نسل کشـــی از فلســـطینیان بود 
پس چـــرا کمیته ملـــی المپیـــک مجوز حضـــور کاروان ورزشـــی آنهـــا را برای 

حضـــور در پاریس صـــادر کرد.
پروپاگاندای رســـانه ای غرب هـــم به رهبری امریـــکا با تصویر مناســـب از این 
رژیم بی تردیـــد برای تطهیر آنهـــا از جنایات ضد بشری شـــان تلاش می کند. 
در صورتی که اگر یک کشـــور اروپایی مورد حمله قـــرار می گرفت و در جریان 
جنـــگ و بمبـــاران مناطق مســـکونی تنها 10 یا 20 ورزشـــکار )نـــه مانند صحنه 
جنایـــت در غـــزه که 350 ورزشـــکار و مربی به شـــهادت رســـیده اند( کشـــته 
می شـــدند، بلافاصلـــه کمیته ملـــی المپیک با درخواســـت فوری کشـــورهای 
غربـــی مدعـــی حقوق بشـــر تشـــکیل جلســـه می دادنـــد و کشـــور مهاجم را 
تا مدت هـــا محـــروم می کردند. ایـــن اســـتانداردهای دوگانـــه در فضای پاک 
ورزش کـــه باید روح جوانمـــردی و پهلوانی در کنار رقابـــت در محیطی به دور 
از نژادپرســـتی و تبعیض شـــکل بگیرد، بســـیار آزاردهنده و تأســـف آور است.

امیدواریـــم در همیـــن روزهای برگـــزاری المپیـــک پاریس با فشـــار جامعه 
جهانـــی، دلســـوزان و آزادگان جهـــان شـــاهد اســـتقرار آتش بـــس دائمی و 
عقب نشـــینی اشغالگران قدس از ســـرزمین های آبا و اجدادی فلسطینیان 

. شیم با

نشریه انگلیسی مدعی شد
دی بروینه در الاتحاد

دیلـــی میـــل انگلیـــس نوشـــت کـــه دی بروینـــه بـــه توافق 
شـــخصی بـــا الاتحـــاد عربســـتان رســـید. منچسترســـیتی 
علاقه مند اســـت که او را در تابســـتان 2025 پـــس از پایان 
قـــرارداداش از دســـت بدهـــد. دیلی میل از رقم قـــرارداد او 
صحبتی نکرده ولی صرفاً مدعی شـــده که رقم پیشـــنهادی 
الاتحـــاد بســـیار زیاد اســـت. پیش تر دی بروینـــه نیز اذعان 
کـــرده بود که شـــاید بـــه خاطر پول راهی عربســـتان شـــود 
زیـــرا بـــه هیـــچ عنـــوان نمی توانـــد در ادامه مســـیرش در 

فوتبـــال چنین درآمدی داشـــته باشـــد.

گل گهر ، عثمان اندونگ را می خواهد
عثمـــان اندونـــگ کـــه در نقل وانتقالات زمســـتانی ســـال 
گذشته به اســـتقلال خوزستان پیوســـت و عملکرد مؤثری 
در خـــط دفاعی این تیـــم ارائه داد و نقـــش مهمی در بقای 
آبی هـــا در لیگ برتر داشـــت، بـــا اتمام قـــراردادش تصمیم 
بـــه جدایـــی و حضـــور در گل گهر ســـیرجان گرفته اســـت. 
ایـــن مدافع 24ســـاله و بلندقامـــت که غیر از یک جلســـه 
محرومیـــت در دور برگشـــت لیـــگ برتر، در 14 بـــازی دیگر 
حضـــور ثابت در ترکیب اســـتقلال خوزســـتان داشـــت، با 
عملکـــردش مورد توجه مهدی تارتار قـــرار گرفته و احتمالاً 

راهی گل گهر ســـیرجان شـــود.

توافق فولاد با هافبک شمس آذر
درحالی کـــه بـــا توافـــق دوطرفـــه علـــی شـــجاعی از جمـــع 
بـــه  خوزســـتانی  باشـــگاه  ایـــن  شـــد،  جـــدا  فولادی هـــا 
فعالیت های نقل وانتقالاتی خـــود ادامه می دهد. همزمان 
مذاکـــره با گادوین منشـــا و دیگـــر بازیکنـــان خارجی مازاد 
بـــرای فســـخ قـــرارداد نیز ادامـــه دارد. تـــا این لحظـــه پوریا 
ســـرآبادانی هافبک میانی شـــمس آذر که در فصل گذشته 
هشـــت گل به ثمر رســـاند، با باشـــگاه فـــولاد توافـــق کرده 
اســـت و باید منتظر رونمایی رســـمی وی توســـط باشـــگاه 

خوزســـتانی باشیم.

 
۳ بازیکن در آستانه پیوستن به شمس آذر

به خاطـــر  شـــمس آذر  ســـنگربان  جعفرپـــور  علیرضـــا 
گذرانـــدن خدمت ســـربازی به ملوان پیوســـته اســـت و 
پوریـــا ســـرآبادانی نیز به احتمـــال فراوان از تیـــم قزوینی 
جدا می شـــود. حســـین گودرزی هم مورد توجه سپاهان 
قرار گرفته اســـت که مذاکـــرات برای انتقـــال او به جمع 
طلایی پوشـــان ادامه دارد. از باشگاه شـــمس آذر شنیده 
می شـــود که مدیران ایـــن باشـــگاه اخیراً بـــا محمدامین 
رضایـــی از مـــس کرمـــان و ســـبحان پســـندیده از هوادار 
بـــه توافـــق کامل رســـیده اند و ایـــن نفرات را بـــه خدمت 
گرفته انـــد. همچنیـــن پیمـــان رنجبـــری مهاجـــم فصـــل 
گذشته اســـتقلال خوزســـتان با مسئولان شـــمس آذر به 
توافق دســـت یافته اســـت و بـــزودی به جمع شـــاگردان 

ع اضافه می شـــود. مازیـــار زار

iranvarzeshii
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تاج: تجهیزات VAR بزودی وارد ایران می شود

 تاج: VAR بزودی 
وارد ایران می شود

مهـــدی تـــاج، رئیـــس فدراســـیون 
فوتبال پس از نشســـت هم اندیشی 
بـــا مدیـــران چهار باشـــگاه آســـیایی 
اظهـــار داشـــت: »نشســـت بســـیار 
خوبی با مدیران اســـتقلال، تراکتور، 
پرســـپولیس و ســـپاهان برگزار شد. 
آنهـــا جدا از باشـــگاه بـــودن در لیگ 
برتـــر، نماینـــدگان ایـــران در آســـیا 
هســـتند. همـــه توضیحات خـــود را 
دادنـــد. در مـــورد بازیکنـــان خارجی 
بحث شـــد که اســـتفاده از آنها را به 
۶0 درصـــد حضـــور در بازی هـــای کل 

فصل اختصـــاص دادیم.« وی افزود: 
»ســـه تا چهار درخواســـت داشـــتیم 
که با آنهـــا موافقت شـــد. برای همه 
باشـــگاه ها این اتفـــاق می افتد. آنها 
با خاطـــر جمعی بیشـــتری به آســـیا 
می رونـــد و البتـــه درخواســـت هایی 
بررســـی  بایـــد  کـــه  هـــم داشـــتند 
شـــود. موضـــوع دوم بحـــث آرامش 
ورزشگاه ها، سکوها، لیدرها و بلیت 
الکترونیکـــی بود که مفصـــل درباره 
آن بحـــث کردیـــم. تـــلاش می کنیم 
در آینـــده مجموعـــه مطمئنـــی برای 

آموزش مســـابقات داشـــته باشیم.« 
تـــاج اضافـــه کـــرد: »پـــس از آن هم 
VAR بازدیـــد کردیـــم کـــه  از اتـــاق 
آمـــوزش می بیننـــد.  داوران در آن 
همیـــن الان تیم های داوری بســـیار 
مجربی داریم کـــه آموزش های لازم 
را دیـــده و می بیننـــد. می توانیـــم از 
این سیســـتم اســـتفاده کنیـــم و در 
انتظـــار دســـتگاه ها هســـتیم. چند 
دســـتگاه هم وارد کشـــور شده است 
و تـــا آغـــاز لیـــگ پروســـه ورود تمام 

دســـتگاه ها تکمیـــل می شـــود.«

 علیپور : می جنگم
تا آخرین لحظه

فعلاً خبر خاصی 
نیست!

کریمی در ترکیه 
استقلالی می شود

 گزینه های جهانبخش 
از قاره سبز

حسینی در قفس توری 
استقلال می ماند

 با یک اشتباه سکو 
از دست خواهد رفت

 واکنش شاهرودی به حضور 
در کادر فنی پرسپولیس:

مذاکره آبی پوشان با هافبک 
سابق در آن سوی مرز 

 کاپیتان تیم ملی 
در اروپا می ماند

تلاش نافرجام پرسپولیس 
برای جذب گلر آبی ها

1

مسئولان چهار تیم امروز به فدراسیون فوتبال می روند
ورزشگاه های ناآماده؛ چالش لیگ برتری ها

ــرار  ــی ق ــران در حال ــگاهی ای ــال باش ــد فوتب ــل جدی فص
اســت کمتــر از یــک مــاه دیگــر آغــاز شــود کــه یکــی 
از چالش هــای پیــش روی فدراســیون فوتبــال و بــه 
خصــوص تیم هــای شــرکت کننــده در آن، کمبــود 
ورزشــگاه های مناســب و اســتاندارد بــرای برگــزاری 
مســابقات اســت. موضوعــی کــه باعــث شــده تــا تیم هــا 
هــر ســال دچــار مشــکل شــوند و بعضــاً بازی های شــان 
را در ورزشــگاه هایی کــه بــه عنــوان میزبــان توســط آنهــا 
معرفــی شــده برگــزار نکننــد و در ورزشــگاه های نزدیــک 
بــه شــهر خــود یا جاهــای دیگــر به میــدان برونــد. مانند 
ــی  ــهید وطن ــگاه ش ــه ورزش ــل اینک ــه دلی ــه ب ــاجی ک نس
قائمشــهر، اســتانداردهای مــد نظــر AFC را نداشــت، 
در لیــگ قهرمانــان آســیا، ورزشــگاه آزادی تهــران را بــه 
عنــوان ورزشــگاه محــل بازی هــای خانگــی اش معرفــی 

کــرده بــود.
حــالا هــم و در آســتانه شــروع لیــگ بیســت و چهــارم، 

ــتقلال و  ــل از اس ــی کام ــی میزبان ــگاه آزادی آمادگ ورزش
ــن دو  ــم ای ــای مه ــط بازی ه ــدارد و فق ــپولیس را ن پرس
تیــم در آزادی برگــزار می شــود. ســرخابی ها هــم در 
ایــن وضعیــت، بایــد بازی های شــان را در ورزشــگاه 
تختــی تهــران برگــزار کننــد کــه ایــن ورزشــگاه قدیمــی 
ــده آل  ــت ای ــه وضعی ــوز ب ــم هن ــران ه ــرق ته ــوب ش جن
ــن  ــت. ضم ــازی اس ــت و بازس ــال مرم ــیده و در ح نرس
ــواداران  ــی ه ــم نگران ــی ه ــن تخت ــت چم ــه وضعی اینک

ــت. ــته اس ــی داش ــپولیس را در پ ــتقلال و پرس اس
در همیــن رابطــه، اعلام شــده ورزشــگاه های فولادشــهر 
اصفهــان )ذوب آهــن(، شــهید نصیــری یــزد )چادرملو(، 
شــهید وطنی قائمشــهر )نســاجی( و شــهید دســتگردی 
برتــر  لیــگ  مســابقات  برگــزاری  آمــاده  )هــوادار(، 
نیســتند. از همیــن رو، ذوب آهــن بایــد در ورزشــگاه 
نقش جهــان اصفهــان، چادرملــو در ورزشــگاه ســردار 
آزادگان قزویــن و هــوادار در ورزشــگاه شــهدای شــهر 

قــدس بــه میــدان برونــد و نســاجی هــم بازی هــای 
خــود را بــا نیمــی از ظرفیــت ورزشــگاه شــهید وطنــی 

ــد. ــزار کن برگ
در ایــن شــرایط، از مدیرعامــل باشــگاه  شــمس آذر 
ــن  ــد و همچنی ــو باش ــان چادرمل ــت میزب ــرار اس ــه ق ک
ــران عامــل نســاجی، هــوادار و چادرملــو، رؤســای  مدی
هیــأت فوتبــال اســتان های ایــن تیم هــا و نیــز مدیــرکل 
ــروز  ــا ام ــده ت ــوت ش ــور، دع ــای مذک ــتان های تیم ه اس
بــا حضــور در فدراســیون فوتبــال در خصــوص شــرایط 
برگــزاری بازی هــای خانگــی ایــن تیم هــا بــه بحــث و 
ــا  ــگاه ها تنه ــکل ورزش ــه مش ــد. البت ــر بپردازن ــادل نظ تب
مربــوط بــه ایــن تیم هــا نیســت و طبــق اعــلام قــرار 
اســت، چهارشــنبه ایــن هفتــه چهــار تیــم دیگــر لیــگ 
برتــری و دوشــنبه و چهارشــنبه هفتــه بعــد، هشــت تیــم 
دیگــر نیــز بــه فدراســیون بروند تــا درباره میزبانــی آنها و 

شــرایطی کــه دارنــد بــه اظهارنظــر بپردازنــد.
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VAR بازدید مدیران باشگاه ها ی آسیایی از اتاق
مدیران 4 باشگاه حاضر در لیگ نخبگان و 

سطح 2 لیگ قهرمانان آسیا یعنی پرسپولیس، 
استقلال، سپاهان و تراکتور دیروز با حضور در 

اتاق VAR مرکز ملی فوتبال همراه با رئیس 
فدراسیون و مسئولان سازمان لیگ، به بازدید از 

این اتاق و آموزش داوران کشورمان پرداختند. در 
این بازدید دانیال مرادی، رئیس دپارتمان داوری 

توضیحاتی در مورد آموزش داوران و استفاده از 
VAR در فصل آینده لیگ برتر ارائه کرد.

مدیرکل ورزش و جوانان استان تهران خبر داد

 بازی آبــی و قرمز در تختــــــی
به شرط پرداخت 30 میلیارد

سمیعی: امیدوارم هفته اول 
VAR داشته باشیم

فوتبال ما مقابل اعداد رشد نکرده است 

 درویش: افزایش سقف بودجه
به ضرر سرخ ها  می شد

انباشت پرونده های انضباطی در کمیته استیناف

دادرس: فرصت کافی 
برای رسیدگی نداریم

الشرق و الرایه هم تأکید کردند

عبدالکریم با الوکره 
سه ساله بست

 الیاسی: تراکتور با سقف بودجه 
مشکلی ندارد

عبـــاس الیاســـی، رئیس هیـــأت مدیـــره باشـــگاه تراکتور 
باشـــگاه های  از نشســـت هم اندیشـــی مدیـــران  پـــس 
آســـیایی بـــا مهـــدی تـــاج، رئیـــس فدراســـیون فوتبال و 
کارگروه نقل وانتقالات و بازدیـــد از اتاق فناوری کمک داور 
ویدئویـــی)VAR( اظهار داشـــت: »نشســـت خوبی برگزار 
شـــد که از این بابت باید از مســـئولان فدراســـیون فوتبال 
تشکر کرد. موضوع ســـقف بودجه و اصلاح دستورالعمل 
فدراســـیون در مورد تمدید قرارداد یکســـاله بـــا بازیکنان 
بـــالای 30 ســـال، از جملـــه مســـائل مطرح شـــده در این 
نشســـت بود کـــه ســـن بازیکنـــان موردنظر به 35 ســـال 

تغییـــر یافت.«
وی ادامـــه داد: »باشـــگاه تراکتـــور بـــا مبلغ فعلی ســـقف 
بودجـــه مشـــکلی نـــدارد و خـــود را ملـــزم بـــه رعایت آن 
می دانـــد. قطعـــاً مطابق سیاســـت های فدراســـیون، این 
ســـقف را رعایت می کنیـــم. در ادامه این نشســـت از اتاق 
VAR بازدیدی داشـــتیم که کار خوبی بود و امیدوارم این 

فنـــاوری به ابتـــدای فصل و رقابت های لیگ برتر برســـد.«

پایان کلاس A مربیگری با حضور بزرگان فوتبال

مدارک کلاس ها باید به تأیید AFC برسد
کلاس مربیگـــری درجـــه A آســـیا از چندی قبل بـــا حضور چند تـــن از چهره های نامـــی فوتبال ایـــران مانند 
ســـیدجلال حســـینی، برزگـــر، دژاگه، وریـــا غفـــوری، آرفی و چنـــد چهره نام آشـــنای دیگـــر  زیر نظر اردشـــیر 
پورنعمـــت، مدرس این کلاس در چند دوره زمانی برگزار شـــد روز چهارشـــنبه به پایان می رســـد. قرار اســـت 
جـــواب مربیان این کلاس ها و نمرات بازیکنان برای گرفتن مدرک آنها به AFC ارســـال شـــود تـــا بعد از تأیید 

AFC، مدرک مربیگریA آســـیا بـــه مربیان نام آشـــنای فوتبال ایران داده شـــود.

تمرینات تیم ملی از 9 شهریور شروع می شود
مرحلـــه نهایی رقابت هـــای انتخابی جام جهانی 202۶ در قاره آســـیا از پانزدهم شـــهریور آغاز خواهد شـــد و 
ملی پوشـــان کشـــورمان ۶ روز پیش از نخســـتین بازی خود اردو خواهند داشـــت. کادر فنـــی تیم ملی درصدد 
هســـتند تا از نهم شـــهریور ماه اردوی تیم ملی را بـــا حضور بازیکنان داخلی آغاز کننـــد و لژیونر ها نیز حداکثر 

تا 12 شـــهریور به تهران خواهند رســـید.
ایـــران پانزدهم شـــهریور ســـال جاری میزبان قرقیزســـتان اســـت و در بیســـتم همیـــن ماه نیز باید در شـــهر 

العیـــن میهمان امارات شـــود. 

تلاش بی نتیجه برای افزایش بودجه تیم های لیگ برتریسقف نریختسقف نریخت
تلاش بی نتیجه برای افزایش بودجه تیم های لیگ برتری
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نقل و انتقالات

نگاه

پایان خریدهای لیگ برتری سپاهان
باشـــگاه ســـپاهان که پیش از این با مذاکرات مستمر 
و فعالیت زیـــاد در نقل وانتقالات توانســـته بود مهدی 
لیموچـــی، محمدمهـــدی محبـــی، جـــواد آقایی پـــور، 
صالح حردانی، محمدامین حزباوی، وحدت هنانوف 
و حســـین گـــودرزی، مدافع چپ آینده دار شـــمس آذر 
قزویـــن نیـــز کـــه مدت ها مـــورد توجـــه ســـپاهان قرار 
داشـــت و پیش تر هم در لیســـت خرید استقلال بود، 
پـــس از مذاکـــرات طولانی مـــدت، به جمع شـــاگردان 
ژوزه مورایـــس اضافه شـــد تا هفت خریـــد لیگ برتری 

ســـپاهان تکمیل شود.
 

تراکتور به پورحمیدی: قرضی برو
حســـین پورحمیدی که فصل گذشته دستکش طلایی 
لیـــگ برتر را به دســـت آورد، حـــالا باتوجه به اســـتخدام 
علیرضـــا بیرانونـــد، تصمیم خـــود را بـــرای جدایی اعلام 
کرده اســـت اما باشـــگاه تراکتور باوجود حضور بیرانوند، 
تمایلـــی نـــدارد کـــه پورحمیـــدی را بـــه صـــورت قطعـــی 
بفروشـــد. این دروازه بان که دو ســـال دیگر تحت قرارداد 
تراکتـــور اســـت حالا بـــا پیشـــنهاد تمدید قـــرارداد هم از 
سوی تراکتور مواجه شده اســـت. مدیران تراکتور اعلام 
کردند کـــه اگر او قصد دارد یک ســـاله قرضی بـــرود، باید 
یک ســـال دیگـــر قـــراردادش را تمدید کند تـــا خللی در 

آینـــده او با باشـــگاه تبریزی به وجـــود نیاید.
 

 مدافع سابق سپاهان در ذوب آهن
داود رجبـــی مدافع پیشـــین تیم فوتبال ســـپاهان به 
عضویت تیـــم ذوب آهـــن درآمـــد. ایـــن بازیکن فصل 
گذشـــته عملکـــرد خوبـــی در فجـــر سپاســـی شـــیراز 
داشـــت و بعـــد از مذاکـــره بـــا باشـــگاه ذوب آهـــن، در 
نهایت قـــراردادی به مـــدت دو فصل بـــا گاندوها امضا 
کرد. داود رجبـــی در زمان مربیگری محـــرم نویدکیا، 

عضـــو تیم فوتبـــال ســـپاهان بود.
 

بازگشت کلانتری به نساجی
ایـــوب کلانتری هافبـــک فصل گذشـــته تیـــم فوتبال 
هـــوادار درحـــال حاضـــر در تمرینـــات تیـــم نســـاجی 
حضـــور دارد. ایـــن بازیکن فصل گذشـــته از نســـاجی 
راهـــی هوادار شـــد، ولـــی در ایـــن تیم بـــا مصدومیت 
شـــدید از ناحیه زانـــو مواجه و ناچار به جراحی شـــد. 
کلانتری درحـــال حاضـــر در تمرینات نســـاجی حضور 
دارد و اگـــر اتفـــاق خاصـــی رخ ندهـــد قـــراردادش را با 
سرخپوشـــان قائمشـــهری امضا خواهد کرد. مدیران 
نســـاجی درصدد جذب یک مهاجم خارجی هســـتند 
کـــه احتمالاً در اردوی ترکیه بـــه این تیم اضافه خواهد 
شـــد، در ضمـــن نســـاجی با ســـیامک نعمتـــی مدافع 

فصـــل گذشـــته تراکتور هـــم درحال مذاکره اســـت.

صادرات لیگ برتر؛ صفر
در تابســـتانی که مرداد گرم آن را آغـــاز کرده ایم با وجود 
داغ شـــدن نقل و انتقالات و ترکیدن بمب های کم صدا 
و پرصـــدا آنچه عجیب به نظر می رســـد خاموش شـــدن 

ترانســـفر بازیکنان ایرانی به کشورهای دیگر است.
در حالی که باشـــگاه ها در خواسته ای مشترک توانستند 
تعداد ســـهمیه بازیکنـــان خارجی خـــود را افزایش دهند 
امـــا صحبتـــی از فـــروش بازیکـــن ایرانـــی بـــه تیم هـــای 
حتـــی عربـــی به گـــوش نمی رســـد. شـــما خبـــر موثقی 
شـــنیده اید؟ فقـــط بحـــث مغانلو بـــود که آن هـــم فعلاً 
ســـرانجامی نداشـــته اســـت. نگاهی به ســـال های دورتر 
نشـــان می دهـــد در همیـــن زمان هـــا حداقـــل 4 تـــا 5 
بازیکـــن ایرانـــی اگر به اروپـــا نمی رفتند راهی کشـــورهای 
حاشـــیه خلیج همیشـــه فارس می شـــدند. این درست 
که ترانســـفر مهدی طارمـــی به اینتر غرورمـــان را بالا برد 
امـــا واقعیت تلخ این اســـت کـــه جز همین مـــورد هیچ 
دلیلـــی بـــرای نشـــان دادن پیشـــرفت بازیکنـــان ایرانی 
نمی توانیـــم پیدا کنیـــم. تازه همان ها هم که ســـال های 
قبـــل لژیونـــر بودنـــد ایـــن روزهـــا زمزمه بازگشت شـــان 
به وطن شـــنیده می شـــود. ایـــن یعنی در جـــا زدن. این 
یعنی عدم پیشـــرفت بازیکنان ایرانـــی. امروز حزباوی به 
عنـــوان یک پدیـــده و علیپور به عنوان بازیکـــن با تجربه 
به ایران بازگشـــته و حرف از بازگشت قلی زاده و محمدی 
و حاج صفی، حســـینی، کریمی و.. غیره هم هســـت. به 
مـــوازات ایـــن بازیکنـــان، بازیکنانی چون ســـردار آزمون 
و جهانبخش ســـر نخواستن شـــان دعـــوا بـــه راه افتاده 

و ســـتاره ای چون قدوس هـــم آینده ای نامعلـــوم دارد.
با این حال آنچه بغرنج تر به نظر می رســـد کســـاد شـــدن 
بـــازار خریـــد بازیکنان ایرانی در خارج از کشـــور اســـت.  
آش آنقدر شـــور شـــده که حتی درهای بازار کشـــورهای 
درجـــه دو و ســـه اروپایـــی ماننـــد پرتغـــال و روســـیه و و 
قبـــرس و یونان هـــم روی بازیکنان ایرانی بســـته شـــده 
اســـت. روزگاری نـــه چنـــدان دور حداقـــل پرتغالی هـــا 
بـــه بازیکنـــان ایرانـــی روی خـــوش نشـــان می دادند اما 
عملکرد ضعیـــف بازیکنان و دروازه بانـــان )بحث طارمی 
مســـتثنا اســـت( باعث شـــد تا آنهـــا هم میلی بـــه خرید 
ایرانی ها نداشـــته باشـــند. امسال فقط شـــایعه ترانسفر 
آقایی پور به روســـیه مطرح شـــد که خیلـــی زود تکذیب 
و تأیید شـــد بـــرای بازارگرمی بوده اســـت. بـــه طور حتم 
اگر بـــرای فصل پیش رو فکری جـــدی برای کیفیت لیگ 
برتـــر نشـــود، همچنان که با بـــالا رفتن ســـن لژیونرهای 
باقی مانده در اروپا شـــاهد بازگشـــت آنهـــا خواهیم بود 
دیگـــر هیچ بازیکن جـــوان و چهره ای هم برای ترانســـفر 
رو نخواهیـــم کـــرد. ایـــن باعث خواهد شـــد تـــا در کنار 
قفل بودن تمـــام راه های درآمدزایی اعـــم از حق پخش 
و قانـــون کپی رایـــت، منفذ درآمدزایی دلاری باشـــگاه ها 
هم بســـته شـــود و البته اعتبـــار فوتبال باشـــگاهی ایران 

هـــم بر خلاف ســـال های قبـــل کمرنگ تر شـــود.

 

علـــی جوادی، مدیـــرکل ورزش و جوانان 
محـــل  خصـــوص  در  تهـــران  اســـتان 
برگزاری مســـابقات تیم های اســـتقلال و 
پرســـپولیس به »ایران ورزشی« می گوید: 
»همچنـــان اولویت اصلی ســـازمان لیگ 
آماده ســـازی ورزشـــگاه آزادی اســـت چرا 

که از هـــر حیـــث اســـتانداردهای لازم را 
دارد و یکـــی از بهتریـــن ورزشـــگاه های 
کشورمان است. در حال حاضر ورزشگاه 
آزادی در دســـت تعمیر است و مسئولان 
می خواهنـــد خیلی اصولی این ورزشـــگاه 

را بازســـازی کنند.«
جدیـــد  تصمیمـــات  خصـــوص  در  او 
مســـئولان لیگ برای برگـــزاری بازی های 
در  پرســـپولیس  و  اســـتقلال  خانگـــی 
ورزشـــگاه تختی توضیح داد: »روز شـــنبه 
جلســـه ای برگزار شـــد و در این جلســـه 
تصمیـــم بر این شـــد تـــا بازی هـــای مهم 
استقلال و پرسپولیس در ورزشگاه آزادی 
و مابقـــی بازی هـــای خانگـــی دو تیـــم در 
تختی برگزار شـــود. البته در حال حاضر 
ورزشـــگاه تختی فرایند آماده سازی خود 

را طـــی می کند.«
مدیرکل ورزش و جوانان اســـتان تهران 
بیـــان می کنـــد: »در ایـــن جلســـه مقرر 
شـــد تا تیم های اســـتقلال و پرسپولیس 
ســـهم خود را برای آماده ســـازی ورزشگاه 
تختـــی بدهنـــد. تا بـــه اینجـــا 70 میلیارد 
آماده ســـازی ورزشـــگاه  بـــرای  تومـــان 
تختی هزینه شـــده و گیت هـــای ورودی، 
تجهیـــز رختکن ها، نـــور و... باقی مانده 

اســـت که بایـــد دو باشـــگاه اســـتقلال و 
پرســـپولیس اعتبارات آماده ســـازی این 
مـــوارد را پرداخـــت کننـــد که البتـــه رقم 

چندانی نیســـت.«
جـــوادی در پاســـخ بـــه ایـــن ســـؤال که 
دو تیـــم بایـــد چقـــدر پرداخـــت کننـــد، 
می گویـــد: »ورزشـــگاه تختـــی حـــدود 30 
میلیـــارد تومان دیگـــر نیاز دارد تـــا کاملاً 
آماده شـــود که ســـهم هر یـــک از این دو 
تیم 15 میلیـــارد تومان اســـت. مدیریت 
ورزشـــگاه تختی بر عهده ماســـت و برای 
تجهیـــز ایـــن ورزشـــگاه هیـــچ اعتبـــاری 
نداشـــتیم با وجود این توانستیم بخشی 
از اعتبـــارات را تأمین کنیـــم که البته این 

کار بســـیار ســـختی بود.«
او در خصوص مســـائل دیگری همچون 
تـــردد هـــواداران بـــه ورزشـــگاه و مبلـــغ 
اجـــاره آن توســـط تیم هـــای اســـتقلال و 
پرســـپولیس بیـــان می کند: »ورزشـــگاه 
تختی از نظر دسترســـی مشـــکل خاصی 
ندارد و هـــواداران می توانند به راحتی به 
ورزشـــگاه بیایند و تیم های خود را تشویق 
کنند. مبلغ اجاره این ورزشـــگاه هم فعلاً 
مشخص نشده و باید کارشناسان در این 

خصوص نظـــر بدهند.«

لیگ بیست و چهارم همچنان در حسرت کمک داور ویدیویی
تنها شش بازی در ورزشگاه آزادی برگزار می شود

مدیرکل ورزش و جوانان استان تهران خبر داد
بازی آبی و قرمز در تختی به شرط پرداخت 30 میلیارد

هم اکنـــون قانـــون ســـقف بودجه به 
یکـــی از مشـــکلات لاینحـــل فوتبـــال 
ایران تبدیل شـــده اســـت. این قانون 
در حالـــی توســـط کارگروه نظـــارت بر 
قراردادهـــای بازیکنـــان وضع شـــد که 
تیم های لیگ برتری به شـــدت نسبت 
به ایـــن قانون معترض بودنـــد. با این 
وجـــود ایـــن کارگـــروه بـــرای تیم های 
میلیـــارد   325 ســـقف  برتـــری  لیـــگ 
تومانـــی در نظـــر گرفت که ایـــن مبلغ 

بـــرای تیم هایـــی کـــه در لیـــگ آســـیا 
حضور دارند بـــه 425 میلیـــارد تومان 

. سید ر
در ایـــن شـــرایط دیروز خبری منتشـــر 
فدراســـیون  اســـت  قـــرار  کـــه  شـــد 
فوتبـــال جلســـه ای برگـــزار کنـــد تـــا 
افزایـــش  میـــزان ســـقف قراردادهـــا 
یابـــد. در حالـــی صحبـــت از افزایـــش 
ســـقف قراردادهاســـت که تیم ها اکثر 
بازیکنان خـــود را جـــذب کرده اند و با 

این بازیکنان قرارداد بســـتند، حال با 
وجود این تغییرات، تیم ها نســـبت به 
موضوع ســـقف قرارداد بازیکنان شان 

ســـرگیجه گرفته انـــد.
در این بین شـــنیده می شـــود برخی از 
تیم ها قانون ســـقف بودجـــه را رعایت 
نکردند و به فدراســـیون فشـــار آوردند 
تا  مبلغ ســـقف قراردادها را بالا ببرند. 
ایـــن در حالی اســـت که فدراســـیون 
فوتبال و مســـئولان مربوطه روز شنبه 

دو مـــورد از دســـتورالعمل حاکـــم بـــر 
قراردادهـــا و ســـقف بودجـــه را تغییـــر 
دادنـــد و حـــالا ســـومین مـــورد ایـــن 
دســـتورالعمل هـــم با برخـــی تغییرات 

روبرو خواهد شـــد.
در ایـــن بیـــن دیـــروز رضـــا درویـــش، 
مدیرعامل پرســـپولیس ادعـــا کرد که 
فدراســـیون فوتبال یا افزایش ســـقف 
بودجه مخالفت کرد. در ســـوی مقابل 
محمدرضـــا کشـــوری فرد در پاســـخ به 

ســـوال خبرنـــگار »ایـــران ورزشـــی« در 
خصـــوص مخالفـــت ســـازمان لیگ با 
افزایش ســـقف بودجه چنین پاسخی 
داد: »هنـــوز تصمیمـــی در ایـــن مـــورد 

گرفته نشـــده اســـت.«
فدراســـیون فوتبـــال ایـــن روزهـــا در 
حالی تصمیمات جدیـــد می گیرند که 
هنوز تکلیف برخی از موارد مشـــخص 
نیســـت و در این شـــرایط لیگ برتر 25 

مردادمـــاه برگزار خواهد شـــد.

تلاش بی نتیجه برای افزایش 
بودجه تیم های لیگ برتری

سقف نریخت

در روزهـــای اخیـــر شـــاهد جلســـات 
بسیاری در فدراسیون فوتبال هستیم؛ 
جلســـاتی که بیشـــتر در خصوص محل 
برگـــزاری مســـابقات لیـــگ برتـــر و تیم 

ملی اســـت.
برتـــر  لیـــگ   در آســـتانه رقابت هـــای 
بـــه چالـــش جـــدی  آزادی  ورزشـــگاه 
لیـــگ تبدیل شـــده چـــرا کـــه در حال 
حاضـــر این ورزشـــگاه شـــرایط برگزاری 
تعمیـــرات  دلیـــل  بـــه  را  مســـابقات 
نـــدارد. آزادی پیـــش از ایـــن میزبانی از 
تیم های ملی، اســـتقلال و پرسپولیس 
را برعهـــده داشـــت کـــه طبـــق تصمیم 
جدید فدراســـیون، ســـرخابی ها از این 
به بعد بیشـــتر بازی های خانگی خود را 
در ورزشـــگاه تختی برگزار خواهند کرد.
داوود رفعتی، دبیر ســـتاد آماده ســـازی 
یـــن  ا در  برتـــر  لیـــگ  ورزشـــگاه های 
خصـــوص گفـــت: »ورزشـــگاه تختی 90 
درصـــد آمـــاده میزبانـــی از لیـــگ برتـــر 
اســـت. بـــا انجـــام کارهـــای باقیمانده 
دیـــدار افتتاحیـــه لیـــگ برتـــر و همـــه 
بازی هـــای اســـتقلال و پرســـپولیس تا 
پایـــان فصل بجز دیدارهـــای بزرگ مثل 
دربـــی و نبـــرد بـــا تراکتـــور و ســـپاهان 

در ورزشـــگاه تختـــی برگـــزار می شـــود. 
دیدارهـــای لیـــگ نخبگان ایـــن دو تیم 
بـــه اضافـــه بازی های بـــزرگ و مهم آنها 

در ورزشـــگاه آزادی خواهـــد بـــود.«
طبـــق صحبت هـــای رفعتـــی در لیـــگ 
پیـــش رو تنهـــا 6 بـــازی در آزادی برگزار 
خواهـــد شـــد کـــه از ایـــن 6 بـــازی، دو 
دیـــدار دربـــی، دیـــدار پرســـپولیس با 
ســـپاهان و تراکتـــور و دیدار اســـتقلال 
بـــا تیم هـــای ســـپاهان و تراکتـــور در 
آزادی خواهد بود و ســـرخابی ها ســـایر 
بازی هـــای خانگی خود را در ورزشـــگاه 
تختـــی برگـــزار خواهند کرد. ورزشـــگاه 
آزادی بـــه عنـــوان بزرگترین ورزشـــگاه 
کشور همیشـــه محل برگزاری تیم های 
ملـــی بـــوده و در کنـــار آن بجـــز جـــام 
حذفـــی 30 هفته میزبان ســـرخابی ها 
بـــود که ایـــن موضـــوع باعـــث تخریب 
این ورزشـــگاه می شـــد و حالا با تصمیم 
مســـئولان می تـــوان امیـــدوار بـــود که 
این ورزشـــگاه تنها محل برگـــزاری تیم 
ملـــی باشـــد. طبـــق ادعـــای کیومرث 
هاشـــمی، وزیر ورزش تنها 2 دســـتگاه 
VAR در کشـــور وجـــود دارد کـــه یکـــی 
از ایـــن دســـتگاه ها در ورزشـــگاه آزادی 

نصب خواهد شـــد. موضوع اســـتفاده 
از کمک داور ویدیویی در لیگ بیســـت 
و چهارم موضوعی بود که بارها توســـط 
مســـئولان فدراســـیون و وزارت ورزش 
در تمامـــی بازی هـــا مطرح شـــد اما به 
نظـــر می رســـد که شـــرایط اســـتفاده از 
این تکنولـــوژی در ورزشـــگاه های دیگر 
وجـــود نـــدارد و ایـــن یعنـــی 90 درصد از 
بازی های لیگ برتر بـــدون VAR برگزار 

خواهد شـــد.

تصمیم عجیب تاج در عضویت سرمربی تیم ملی در کمیته فنی 

امیر،ناظربرعملکردقلعهنویی
قلعه نویی 
در مقامی 

قرار گرفته 
که می تواند 

به عنوان 
یک ناظر به 

خودش نمره 
بدهد و حال 

اینکه هر 
نتیجه ای رقم 

بخورد چندان 
اهمیتی 
نخواهد 

داشت

فدراســـیون فوتبـــال در اقدامـــی 
شـــگفت آور امیـــر قلعه نویـــی را به 
عنوان یکی از اعضـــای کمیته فنی 
برگزیده و عملاً دســـت این کمیته 
را برای هرگونه نقدی بســـته است.

عضویـــت  ســـرمربی تیـــم ملـــی در 
کمیتـــه فنـــی فدراســـیون فوتبال 
این ســـؤال ضروری و کلیـــدی را به 
وجـــود آورده که نامبرده در شـــغل 
جدید چگونـــه می توانـــد عملکرد 
خـــودش در قامـــت ســـرمربی تیم 
ملـــی را بـــه طـــور عادلانـــه مـــورد 
ارزیابی قـــرار دهد و ایـــرادات را به 
درســـتی شناســـایی و بر اساس آن 

مطالبه گـــری کنـــد؟!
آیـــا یکـــی از مســـئولیت های مهـــم 
اعضـــای کمیتـــه فنـــی فدراســـیون 
فوتبـــال پالایـــش عملکـــرد مربیان 
تیم ملـــی نیســـت؟ آیا ایـــن کمیته 
یـــج  نتا کـــه  نمی شـــود  تشـــکیل 
تیم هـــای ملـــی مورد ســـنجش قرار 
گرفته و براساس آن وضعیت ادامه 
همکاری با مربیان مشـــخص شود؟

شـــاید قلعه نویی در پســـت جدید 
بتوانـــد بـــه نوعـــی دربـــاره مربیان 
تیم های پایـــه اعمال نظـــر کند اما 
او چگونه می توانـــد درباره خودش 
و آنچـــه در تیـــم ملـــی رقـــم زده یـــا 
در آینـــده رقـــم خواهـــد زد،ارزیابی 
دقیق و عادلانه ای داشـــته باشـــد؟
گمـــاردن همزمان او در کمیته فنی 
فدراســـیون فوتبال و تداوم حضور 

در رأس کادر فنـــی تیم ملی به نوعی 
تضاد با ماهیت شـــکل گیری کمیته 
اســـت  فنـــی فدراســـیون فوتبـــال 
واساســـاً مربیان تیم های ملی خود 
نباید در چنین پســـتی قـــرار بگیرند 
وهمواره بایـــد در مقابل کمیته فنی 
پاســـخگو باشـــند، امـــا فدراســـیون 
فوتبـــال در اقدامـــی بحث برانگیـــز 
قلعه نویـــی را درســـت در موقعیتـــی 
قـــرار داده کـــه می توانـــد بـــه تمـــام 
تصمیماتـــی کـــه در آینـــده خواهـــد 
گرفت و یـــا نتایجی کـــه رقم خواهد 

زد، مهر تأییـــد بزند.
در حقیقـــت قلعه نویـــی در مقامـــی 
قـــرار گرفته کـــه می تواند بـــه عنوان 
یک ناظـــر به خودش نمـــره بدهد و 
حال اینکه هر نتیجـــه ای رقم بخورد 
چنـــدان اهمیتی نخواهد داشـــت و 
بعید اســـت که قلعه نویـــی خودش 

را به نقد بکشـــد.
اینکـــه اقدام فـــوق از ســـوی مهدی 
تاج نمایشـــی اســـت یا راهـــی برای 
ارج و قـــرب دادن به ســـرمربی تیم 
ملی، به درســـتی روشـــن نیست اما 
ظاهـــراً رئیـــس فدراســـیون فوتبال 
بنـــا دارد هـــر عاملـــی را کـــه موجب 
تزلـــزل جایـــگاه ســـرمربی تیم ملی 
در آینـــده می شـــود، از پیرامونـــش 
دور کند تا شـــاید  امیـــر قلعه نویی با 
افکار آرام تری در مسابقات انتخابی 

جـــام جهانی حضـــور یابد.
اما در هر حال مهـــدی تاج با چنین 
تصمیمـــی کمیته فنـــی زیرمجموعه 
خـــود را در موضـــع ضعـــف در برابـــر 

ســـرمربی تیـــم ملـــی قـــرار داده و 
سیاســـتی غیرحرفـــه ای را در پیـــش 

گرفته اســـت.
به واقع اگـــر در ایـــن کمیته گروهی 
از پیشکســـوتان یـــا صاحب نظـــر ان 
داشـــتند  حضـــور  ایـــران  فوتبـــال 
کـــه بـــدون تعـــارف و رودربایســـتی 
می توانســـتند نظـــرات خـــود را بیان 
کننـــد، بـــدون شـــک مهـــدی تـــاج 
ایـــن  دســـتاورد مطلوب تـــری را در 
راســـتا به دســـت می آورد، اما اکنون 
بـــه نظر می رســـد ایـــن کمیتـــه فنی 
تشکیل شـــده تا فقط به نحوی روی 
تمـــام تصمیمـــات و نتایجـــی که در 
آینده رقم می خـــورد، صحه بگذارد!
به هر حـــال اقدام اخیر مـــورد تأیید 
کارشناسان نیست و اصول حرفه ای 
ایجـــاب می کند کمیته هایـــی با این 
غ  حـــدود اختیـــارات بتواننـــد فـــار
از مناســـبات معمـــول بـــه تجزیـــه و 
مجموعـــه  زیـــر  عملکـــرد  تحلیـــل 
پرداختـــه و بدون رو دربایســـتی های 
معمـــول اشـــکالات را بیـــان کنند تا 
راهـــی در جهـــت رشـــد و پیشـــرفت 
بیشـــتر باشـــد. در واقع کمیته فنی 
تشـــکیل می شـــود تا از زوایای دیگر 
و از موضـــع بالاتـــری عملکـــرد زیـــر 
مجموعه مورد بررســـی قـــرار بگیرد 
و حـــال روشـــن اســـت کـــه وقتـــی 
ســـرمربی تیـــم ملـــی خود بـــه یکی 
از اعضـــای کمیتـــه فنی فدراســـیون 
نتیجـــه   ، ه شـــد یـــل  تبد ل  تبـــا فو
مطلوبی از تشکیل چنین کمیته ای 

به دســـت نخواهـــد آمد. 

حمیدرضا عرب
روزنامه نگار

محمد محمدی سدهی
خبرنگار

 علیرضا جهانبخـــش، کاپیتان تیم ملی فوتبال 
ح شـــده در  ایـــران، برخـــلاف شـــایعات مطـــر
رســـانه های هلنـــدی، هنـــوز تصمیمـــی بـــرای 
آینده خود نگرفته اســـت. قـــرارداد جهانبخش 
بـــا فاینـــورد در پایـــان مـــاه ژوئن به آخر رســـید 
و او پـــس از ســـه فصـــل حضور در ایـــن تیم، در 
حال حاضـــر بازیکن آزاد محســـوب می شـــود. 
پیش از ایـــن برخی رســـانه های هلندی مدعی 
شـــده بودند که جهانبخش با برایان پریســـک، 
ســـرمربی جدید فاینورد برای تمدید قراردادش 
مذاکـــره کـــرده اســـت، امـــا پیگیری ها نشـــان 

می دهد کـــه ایـــن خبر صحت نـــدارد.
 جهانبخـــش کـــه چنـــد روز پیـــش بـــه منظور 
تصمیم گیـــری درباره آینـــده حرفـــه ای خود به 
هلند بازگشـــته اســـت، در حال حاضر زیر نظر 
مربـــی اختصاصی تمریـــن می کند تـــا آمادگی 

جســـمانی خود را حفظ کند. این 
بازیکن 30 ســـاله که ســـابقه 

بازی در تیم هـــای برایتون 
در  نیـــز  را  آلکمـــار   AZ و 
کارنامه دارد، در ســـه فصل 

اخیـــر در 106 بازی برای فاینورد 
به میـــدان رفتـــه و 17 گل و 16 پاس گل 
داشته اســـت. جهانبخش که با پیراهن 
تیـــم ملی ایـــران 84 بازی ملـــی و 17 گل 
زده دارد، در فصـــل 18-2017 بـــا 21 گل 
زده، عنوان بهترین گلـــزن لیگ اردیویژه 
هلنـــد را با تیم AZ آلکمار به دســـت آورد.

 جهانبخـــش از چنـــد باشـــگاه ایتالیایـــی، 
اســـپانیایی و آلمانـــی پیشـــنهاداتی دارد و 

بایـــد دید در نهایـــت کدام تیم را بـــرای ادامه 
دوران حرفـــه ای خود انتخـــاب خواهد کرد. در 
این خصوص شـــنیده می شـــود که جهانبخش 
کماکان در حال بررســـی پیشـــنهادات است و 
هـــدف او این اســـت تا در اروپا بـــه فوتبال خود 

ادامـــه دهد.

 پس از گذشـــت چندروز از پیوســـتن مهدی 
حضـــور  و  ینتـــر  ا بـــه  طارمـــی 
مســـتمر او در تمرینات، تعریف 
و تمجیدها از ســـتاره ایرانی ادامه 
دارد.  او بـــا دو گلـــی کـــه در بـــازی 
دوســـتانه برابر لوگانو به ثمر رســـاند، حسابی 
دل هـــواداران و کادرفنـــی نراتـــزوری را برده و 
اینزاگی از داشـــتن چنین بازیکنی خوشحال 
اســـت. روزنامه گاتزتا دلواســـپورت در شماره 
دیروز خود، گـــزارش زیبایی از حضور طارمی 

در اینتر منتشـــر کرده اســـت.
 جایی که ســـیمونه اینزاگی از داشـــتن چنین 
بازیکنی که همیشـــه گل می زند، خوشـــحال 
اســـت و حـــالا بـــه آینـــده امیدوارتر شـــده تا 
بتوانـــد موفقیت هایـــش را با نراتـــزوری تکرار 
کند. در بخشـــی از این گزارش آمده اســـت: 
»مردی با لباس ورزشـــی که دســـت راستش 
را ماننـــد ســـایه بان روی پیشـــانی گذاشـــته، 
به تازگی شـــاهد گلزنی مهاجـــم جدیدش در 

تمرین بوده و از این موضوع خوشحال 
. ست ا

 آفتاب نیمه  جولای شـــدیداً می تابد 
و نـــور چشـــمانش را می زنـــد، امـــا 
او همچنـــان در جـــای خـــود ثابت 
مانـــده و بـــه ســـال پیـــش رو فکـــر 
می کنـــد و بـــا لبخنـــدی بر لـــب با 

خود می گوید: »این پســـر همیشـــه 
گل می زنـــد...«.

اســـت،  طارمـــی  مهـــدی  پســـر  یـــن  ا  
تک تیرانـــداز منطقـــه. مـــرد بـــا لبـــاس 

ورزشـــی، ســـیمونه اینزاگـــی اســـت کـــه از 
هوش و ذکاوت مهاجم بوشـــهری، شـــهری 

بـــا خانه هـــای ســـفید در حاشـــیه خلیـــج 
فـــارس، تحـــت تأثیـــر قـــرار گرفتـــه اســـت. 

جاذبه اصلـــی این روزهـــای ابتدایـــی اردو در 
آپیانـــو جنتیله، دو گلی اســـت کـــه طارمی در 
اولیـــن بـــازی مقابل لوگانـــو به ثمر رســـاند که 
تنهـــا نوکـــی از یک کـــوه یـــخ بزرگ اســـت.«

کاپیتان تیم ملی در اروپا می ماند
 گزینه های جهانبخش از قاره سبز

رضایت اینزاگی از طارمی
 این پسر همیشه گل می زند

گزارش

جواد رستم زاده
خبر نگار
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ستاره ها در پاریس جمع می شوند
هیجان انگیز؛ مثل بسکتبال

برادران عالمیان در پاریس استارت زدند
آمادگی برای درخشش در المپیک

تیــم قدرتمنــد بســکتبال امریــکا در 
ــی رود.  ــدان م ــه می ــس ب ــک پاری المپی
چهــار مــاه قبــل از شــروع بازی هــا 
بــرای  امریــکا  ملــی  تیــم  ترکیــب 
ذوق زده  را  هوادارانــش  المپیــک، 
ــابقات  ــا مس ــکا ب ــکتبال امری ــرد. بس ک
NBA ســطحی کامــاً متفــاوت از ایــن 

رشــته در دیگــر نقــاط جهــان دارد و 
بــه همیــن خاطــر در تورنمنت هــای 
مختلــف تیم هــای رده دوم و ســوم 
ایــن کشــور پــا بــه میــدان می گذارند به 
نحــوی کــه بعضاً لیســت بازیکنــان این 
کشــور بــرای یــک تورنمنــت شــاید تیــم 
ــد.  ــم نباش ــکا ه ــکتبال امری ــم بس ده
امــا اصــولاً اهمیــت المپیــک باعــث 
می شــود امریــکا تیــم قدرتمنــدی را 
ــه مســابقات کنــد کــه شــاید تیــم  روان
دوم یــا ســوم ایــن کشــور باشــد. در 
تاریــخ المپیک، بســکتبال امریکا تنها 

ــارش  ــک ب ــده؛ ی ــان نش ــار قهرم ــه ب س
کــه طا ســهم اتحــاد جماهیر شــوروی 
شــد و یــک بار هم بــه آرژانتین رســیده 
اســت. ولــی بــا افتضــاح جــام جهانــی 
قدرتمنــد  تیمــی  بــا  امریــکا   ،2019
ــاز  ــا ب ــد ام ــو ش ــک توکی ــان المپی قهرم
در جــام جهانــی 2023 امریــکا به مقام 
ــار  ــتین ب ــرای نخس ــا ب ــید ت ــارم رس چه
پــس از دهــه 1960 میــادی، امریــکا در 
دو دوره متوالــی جــام جهانــی مــدال 
موضــوع  همیــن  احتمــالاً  نگیــرد. 
ســبب شــده تــا لیســت تیــم ملــی 
بســکتبال امریکا برای المپیک چیزی 
ــتی  ــد؛ لیس ــانی ها باش ــر از کهکش فرات
کــه مــرور اســامی آن هــم می توانــد 
بــرای هــواداران بســکتبال جــذاب 
باشــد چــه برســد بــه تماشــای بــازی 
آنهــا در کنــار هــم. حضــور همزمــان 
لبرون جیمز و اســتفن کری دو ســتاره  
تاریخ بســکتبال NBA از آن به عنوان 
ترکیــب دیوانــه وار یــاد می شــود، کنــار 
کویــن دورنــت، جوئــل امبید، جیســن 
تیتــم، دویــن بوکــر، جــرو هالیــدی، 

ــی  ــو، آنتون ــم آدبای ــس، ب ــی دیوی آنتون
ادواردز، تایریس هلیبرتن و کوای لنرد 
ــتند.  ــم هس ــن تی ــتاره های ای ــر س دیگ
امــا همیــن تیــم کهکشــانی پیــش از 
حضــور در المپیــک تــور بازی هــای 
دوســتانه ای در تگــزاس، ابوظبــی 
و لنــدن برگــزار کــرد کــه در همــه 
آنهــا برنــده بــود. البتــه در آخریــن 
مســابقه کــه دیــروز در لنــدن برگــزار 
شــد امریکایی هــا بــا لــی آپ لبــرون 

جیمــز آن هــم در 8 ثانیــه پایانــی بــه 
برتــری 100-101 رســیدند. ســودانی ها بــا 
درخشــش جــی تــی شــور در کل بــازی 
پیــش بودنــد. اســتیو کــر، ســرمربی 
تیــم امریــکا گفــت: »مــا بــازی را خــوب 
شــروع نکردیــم و ایــن باعــث شــد 
ــی  ــس خوب ــه نف ــاد ب ــودانی ها اعتم س
پیــدا کننــد، آنهــا عالــی بودنــد ولــی 
ــی  ــس خیل ــم در پاری ــاس می کن احس

از برنامه هــا را بایــد تغییــر دهیــم.«

بـــرادران عالمیـــان دو ملی پوش 
یـــن  خر آ ن  ا یـــر ا پینگ پنـــگ 
تمرینات شـــان را بـــرای المپیک 
ع  و شـــر یـــس  ر پا ر  د  2 0 2 4
ن  ا ز پینگ پنگ بـــا  . نـــد د کر
ایرانـــی کـــه جمعـــه وارد دهکده 
ز  ا بعـــد  ند  ه ا شـــد لمپیـــک  ا
اســـتراحت یـــک روزه، از شـــنبه 
 تمریناتـــش را در ســـالن اصلـــی
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آغـــاز کردنـــد.  Sud South

 بـــرادران عالمیـــان کـــه بـــرای 
حضـــور در المپیـــک هت تریک 
کره انـــد ایـــن بـــار می خواهنـــد 
پاریـــس نتایـــج درخشـــانی  در 
رقـــم بزننـــد؛ جایـــی در لیـــگ 
پینگ پنـــگ آن بـــازی می کننـــد 
و البتـــه هوادارانـــی هـــم دارند. 
 ، لطف الله نســـبی جمیـــل 
ســـرمربی تیم ملی بعد از حضور 
در دهکـــده المپیـــک می گوید: 
»بچه هـــا بعـــد از اســـتراحتی که 
در  را  تمرینات شـــان  داشـــتند 

ســـالن اصلـــی شـــروع کرده اند. 
هر چند وســـیله نقلیـــه با تأخیر 
آمـــد و 20 دقیقه از زمـــان موعد 
مقـــرر دیرتر به ســـالن رســـیدیم 
ولـــی تمرین خوبی بـــود. نیما و 
نوشاد خیلی ســـرحال هستند و 
آماده انـــد تا بازی هـــای خوبی در 
این دوره انجام دهند. امیدوارم 
کـــه بتواننـــد در پاریـــس خـــوب 
بدرخشـــند،  هرچنـــد المپیـــک 

اســـت.« او همچنین به شـــرایط 
دهکده اشاره می کند: »دهکده 
ورزشـــکاران شـــرایط خوبی دارد 
ولی هـــوای اتاق بدلیل داشـــتن 
کولر آبی دم کرده و گرم اســـت. 
البته طبقـــات پایین تر شـــرایط 
رقابت هـــای  دارنـــد.«  بهتـــری 
پینگ پنگ المپیک با مســـابقات 
انفـــرادی از 7 مردادماه شـــروع 

می شـــود.

محسن وظیفه
روزنامه نگار

داود عطایی
روزنامه نگار

بدعت شیرین فدراسیون کشتی
فدراســـیون کشتی در اقدامی ابتکاری پاداش جداگانه 
و ویـــژه ای بـــرای مـــدال آوران المپیک پاریـــس تعیین 
کـــرده اســـت. قهرمانانی کـــه موفق بـــه دریافت مدال 
ارزشـــمند طا شـــوند، 5میلیـــارد تومان بـــه اضافه 100 
میلیون حقوق ماهانه، ملی پوشـــانی که نقره کســـب 
کننـــد یک میلیـــارد تومـــان پـــاداش به همـــراه حقوق 
ماهانـــه 30 میلیـــون و کشـــتی گیرانی کـــه مـــدال برنز 
المپیـــک را بـــه دســـت بیاورنـــد 500 میلیـــون تومان و 
حقوق ماهیانـــه 15 میلیونی را دریافـــت خواهند کرد. 
ایـــن جوایز عاوه بر جوایـــز10 و 8میلیاردی کمیته ملی 
المپیـــک و وزارت ورزش بـــرای طـــا، 4 و 4 میلیـــاردی 
کمیتـــه المپیـــک و وزارت ورزش بـــرای نقـــره و 2 و 2 
میلیـــاردی کمیتـــه و وزارتخانه بـــرای برنز اســـت. این 
اقـــدام تحســـین برانگیز که بـــرای اولین بـــار در تاریخ 
ورزش کشـــور اتفـــاق می افتـــد از ایـــن حیـــث حائـــز 
اهمیت اســـت که کشـــتی بیشـــترین تعداد نفرات در 
کاروان اعزامـــی و همچنیـــن بهترین بخت هـــا را برای 
دریافت مـــدال زریـــن، ســـیمین و برنـــزی المپیک را 
در میـــان ورزشـــکاران دارد. در ســـالیان گذشـــته هم 
همـــواره بار اصلـــی کاروان اعزامی به المپیک از ســـال 
1948 بـــه دوش کشـــتی و وزنه بـــرداری بـــوده اســـت. 
بنابرایـــن تأمین منابع مالی و خبـــر اهدا جوایز ویژه به 
قهرمانان مدال آور کشتی صددرصد در ایجاد انگیزه و 
تاش مضاعف ملی پوشـــان این رشـــته تأثیر شگرفی 
خواهد داشـــت. شـــیوه مدیریت خـــاص علیرضا دبیر 
کـــه در فصـــل تخصیص بودجـــه بیشـــترین بودجه را 
از مجلـــس و وزارت ورزش و کمیتـــه المپیک می گیرد 
از یـــک طـــرف و نـــوع مدیریـــت اردو هـــا و اعزام های 
پی در پی کشـــتی گیران و نحوه تعاملش با قهرمانان و 
مربیان تیم ملی از طـــرف دیگر  این امیدواری را ایجاد 
می کند که کاروان کشـــتی جمهوری اســـامی ایران با 
دســـت پر از المپیک پاریس برگردد و موجب سرفرازی 
کل کاروان ورزش کشـــور شـــود. اقـــدام اخیـــر رئیس 
فدراســـیون در برپایـــی اردوی کشـــتی گیران در هتلی 
مجهز و بیـــرون از دهکده المپیک هم امیدوارکننده و 
گام مثبـــت دیگری تلقی می شـــود. از آنجایی که تراکم 
ورزشـــکاران در هنگام تمرینات پیش از مســـابقات در 
ســـالن تمرین دهکده المپیک بالاست، هم امکان لو 
رفتن میزان آمادگی قهرمانان شـــانس مدال کشـــتی 
وجود دارد هـــم اینکه تمرکز ملی پوشـــان ما به دلیلی 
شـــلوغی از بین مـــی رود. بنابراین تهیه هتلـــی با کلیه 
امکانـــات لازم و ضـــروری مانند محل تمرین، ســـالن 
بدنسازی و استخر و ســـونای مجزا به قهرمانان کشتی 
کمک می کند که بدون کوچکترین اســـترس و فشـــار 
روانی آماده افتخارآفرینی شـــوند. از سوی دیگر بدعت 
شـــیرین تعیین پـــادش جداگانه توســـط فدراســـیون 
کشـــتی می توانـــد با تأمیـــن منابـــع مالی مناســـب از 
ســـوی فدراســـیون های شـــانس مـــدال در المپیـــک 
ماننـــد تکوانـــدو، وزنه بـــرداری، شمشـــیربازی و حتی 
تیراندازی و ســـایر فدراســـیون های حاضر الگو برداری 
شـــود تا ورزشـــکارانی که ســـالیان متمـــادی در رؤیای 
مـــدال المپیک با ســـختی ها و مصایـــب جنگیده  و به 
روزهـــای طایی المپیـــک پاریس رســـیده اند با انگیزه 
ویـــژه و امید فراوان بـــرای بالا رفتن از ســـکوی افتخار 
در المپیـــک 2024 تـــاش و کوشـــش کننـــد و پرچـــم 

پرافتخار میهـــن را به اهتـــزار درآورند.

فروش بیش از ۸ میلیون بلیت

مدیـــر ورزشـــی کمیتـــه بین المللـــی المپیـــک از 
فروش بیـــش از ۸ میلیـــون بلیت بـــرای المپیک 

پاریس خبـــر داد.
 کیت مـــک کونل مدیر ورزشـــی کمیته بین المللی 
المپیـــک)IOC( اعام کـــرد بیـــش از8/8میلیون 
بلیـــت بـــرای المپیـــک پاریـــس بـــه فـــروش رفته 
اســـت. این تعـــداد بلیت فـــروش رفتـــه در تاریخ 
ورزش فرانســـه باورنکردنی است. رکورد بلیت های 
فـــروش رفته المپیـــک با8/3میلیـــون بلیت برای 
بازی هـــای ۱۹۹۶ آتانتـــا بـــود. بازی هـــای المپیک 
پاریـــس از روز ۵ مـــرداد آغـــاز می شـــود و ۲۱ مرداد 

نیـــز اختتامیه ایـــن بازی ها خواهـــد بود.

شوک به والیبال ژاپن
ســـرعتی زن تیـــم ملی والیبـــال ژاپن بـــا مصدومیت 
بـــدی روبـــه رو شـــد. دربـــازی دوســـتانه لهســـتان و 
ژاپن کـــه با برتـــری2-3 ژاپنی هـــا تمام شـــد، کنتارو 
تاکاهاشـــی، ســـرعتی زن تیـــم ژاپـــن در یـــک صحنه 
بـــا مصدومیـــت خیلـــی خطرناکـــی روبه رو شـــد. در 
اوایل ســـت چهارم مســـابقه لهســـتان و ژاپن کنتارو 
تاکاهاشـــی پایش لیز خورد و در اثر شدت برخوردش 
بـــا زمیـــن، گردنـــش مصـــدوم شـــد. او بعـــد از این 
اتفاق نتوانســـت گردنـــش را تکان بدهـــد و با کمک 
پزشـــکان به بیمارستان منتقل شـــد. هنوز از میزان 
مصدومیـــت ســـرعتی زن تیـــم ملـــی والیبـــال ژاپن 
خبری نیســـت، اما با توجه به صحنـــه مصدومیت و 
فرصت چهار روزه به شـــروع المپیک، بعید نیســـت 
کنتـــارو تاکاهاشـــی بازی هـــای المپیک را از دســـت 
بدهد. این اتفاق شـــوک بزرگی به تیـــم والیبال ژاپن 

وارد کرده اســـت.
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مهری رنجبر
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برنامه ویژه شهردار مونتارجیس برای شاگردان فخری

روز شلوغ شمشیربازان ایرانی در فرانسه
 شنبه 

شهرداری 
مونتارجیس 

دو استیج 
برای تیم ایران 

و مصر زد و 
ملی پوشان 

ایرانی با 
حضور در آن 

پوسترهای 
چاپ شده 

را برای مردم 
این شهر امضا 

 کردند

شمشـــیربازان ســـابر المپیکـــی در 
مراســـم رونمایـــی از پوســـتر، بـــا 
امضای پوســـترها آن را به هواداران 

رجیـــس  نتا مو ر  د ی  ز با شمشـــیر
فرانســـه هدیـــه کردنـــد.

تیم ملی شمشـــیربازی ســـابر ایران 

کـــه بـــرای دومین بـــار المپیـــک را 
تجربـــه می کنـــد، طبـــق برنامـــه از 
دوشـــنبه هفتـــه پیـــش در کمـــپ 

مونتارجیـــس  شـــهر  شمشـــیربازی 
فرانســـه بـــا تیـــم ملـــی مصـــر، تیـــم 
ک  مشـــتر نیـــا  د رنکینـــگ  پنجـــم 
تمریـــن می کنـــد. علـــی پاکدامـــن، 
محمـــد رهبـــری، محمـــد فتوحـــی و 
فـــرزاد باهرارســـباران در ایـــن اردو با 
شمشـــیربازان مصر زیر نظر سی سی 
مربـــی فرانســـوی مطـــرح مصری ها 
هـــم تمریـــن می کننـــد و هـــم بازی 
تـــا بـــرای 9 مردادمـــاه و رقابت هـــای 
انفرادی و تیمـــی المپیک کاماً آماده 
شـــوند. آنهـــا بعـــداز 4 روز تمریـــن، 
ظهـــر شـــنبه، روز متفاوتی داشـــتند. 
شمشیربازان سابر به دعوت شهردار 
مونتارجیـــس برای مراســـم متفاوتی 
به پـــارک مرکزی شـــهر رفتند. جایی 
که مراســـم رونمایی از پوسترشـــان 
و هواداران شمشـــیربازی انتظار آنها 
را می کشید. مراســـمی که شهرداری 
برای آشـــنایی بیشتر مردم با المپیک 
ترتیب داده بود. همـــه عاقه مندان 
بـــه شمشـــیربازی هم آمـــده بودند و 
در صـــف به ترتیب به میـــز تیم ایران 
می رســـیدند و تک تـــک ایرانی ها روی 
عکس شـــان امضا می زدند تا پوســـتر 
شمشـــیربازان به خانه فرانســـوی ها 
بـــرود؛ یـــادگاری از المپیـــک 2024 

. یس ر پا
پیمـــان فخری ســـرمربی تیـــم ملی 

ششـــمیربازی ســـابر در ایـــن بـــاره 
می گویـــد: »ایـــن برنامـــه همزمـــان 
بـــا المپیک در همـــه شـــهرها برگزار 
می شـــود تا مردم بیشـــتر با المپیک 
آشـــنا شـــوند. حتی در المپیک 2020 
توکیـــو هـــم چنیـــن برنامـــه ای بود و 
شـــهر چیبـــا بـــرای والیبـــال در نظر 
گرفتـــه شـــده بود کـــه یـــادم می آید 
تیم ملـــی والیبال ایـــران اردو در این 
شـــهر را لغو کـــرد. طبق ایـــن برنامه، 
شـــنبه هـــم شـــهرداری مونتارجیس 
دو اســـتیج برای تیم ایـــران و مصر زد 
و بچه ها با حضور در آن پوســـترهای 
چـــاپ شـــده را برای مردم این شـــهر 
امضـــا  کردنـــد. بـــا اینکـــه تیـــم ملی 
شمشـــیربازی ســـابر بـــرای دومیـــن 
بـــار در قســـمت تیمـــی در المپیـــک 
حاضر می شـــود امـــا بـــرای اولین بار 
رونمایی از پوســـتر داشـــت و بچه ها 
پوســـتر را امضـــا کردند.« تیـــم ملی 
شمشـــیربازی ســـابر امـــروز و فـــردا 
طبق برنامـــه در مونتارجیس تمرین 
می کند و چهارشـــنبه 3 مـــرداد راهی 
پاریـــس می شـــود تـــا وارد دهکـــده 
بازی ها شـــود. رقابت هـــای انفرادی 
شمشـــیربازی از 9 مرداد ماه شـــروع 
می شـــود و 8 تیم حاضـــر در المپیک 
هم یک روز بعد یعنـــی 10 مردادماه با 

هـــم دوئـــل می کنند.

بـــرای  را  خـــودش  بریتانیایـــی  ژیمناســـت 
خداحافظـــی رؤیایـــی و باشـــکوه در المپیک 
پاریـــس آمـــاده کرده اســـت. مکـــس ویتاک 
دارنده ســـه مـــدال طـــای المپیـــک تصمیم 
دارد تـــا پـــس از بازی هـــای المپیـــک پاریـــس 

بازنشســـته شـــود. این ژیمناســـت ۳۱ ســـاله 
ســـفر خـــود را در المپیـــک از بازی هـــای ۲۰۱۲ 
لنـــدن با کســـب دو مـــدال برنز شـــروع کرد. 
او در المپیـــک ۲۰۱۶ ریـــو در دو بخش حرکات 
زمینـــی و خرک حلقه بـــه دو مـــدال طا و در 

مجموع شـــش اســـباب به مدال برنز رســـید 
و بـــه عنـــوان نخســـتین دارنده مـــدال طای 
المپیک بریتانیا در رشـــته ژیمناستیک هنری 
تاریخ ســـاز شـــد. ویتاک همچنین سه سال 
پیش در توکیو توانســـت ســـومین طای خود 
را در المپیـــک ۲۰۲۰ توکیـــو در خـــرک حلقـــه 
بـــه دســـت آورد. او ســـه بار قهرمـــان جهان و 
چهار بار قهرمان اروپا شـــده اســـت. ویتاک 
دربـــاره حضـــور در بازی های المپیـــک پاریس 
گفـــت: دیگـــر نمی توانـــم تـــا شـــروع بازی ها 
صبـــر کنـــم. چهارمیـــن المپیکـــی اســـت که 
در آن شـــرکت می کنـــم و بســـیار هیجان زده 
هســـتم. مقایســـه احساســـم در این المپیک 
بـــا دوره های قبلـــی ایـــن رقابت هـــا متفاوت 
اســـت. فشـــار زیادی روی شـــانه هایم هست 
زیرا ایـــن آخرین المپیکم خواهـــد بود. فقط 
می خواهم بهترین نمایش را داشـــته باشـــم. 
دفـــاع از عناویـــن قبلی در المپیـــک و در اوج 
خداحافظی کردن یک رؤیا اســـت و امیدوارم 

این رؤیـــا را بـــه واقعیت تبدیـــل کنم.«

1- مســـابقات کشـــتی آزاد و فرنگـــی بـــه 
و  برگـــزار می شـــود  تایلنـــد  میزبانـــی 
ایـــران در روز نخســـت  فرنگـــی کاران 
صاحب هـــر 5 مدال طـــای 5 وزن اول 
شـــدند. در روز دوم هم تیم ملی کشتی 
فرنگـــی بـــا هدایـــت حمیـــد باوفـــا دو 
فینالیست داشت و دو وزن هم شانس 
رســـیدن بـــه مـــدال برنـــز را پیـــدا کرد. 
ایـــن یعنـــی قهرمانـــی زودهنـــگام برای 
فرنگی کاران و حتماً در کشـــتی آزاد هم 
همیـــن اتفاق برای شـــاگردان غامرضا 
محمـــدی رخ می دهد. یعنـــی قهرمانی 

زودهنـــگام در آســـیا. ایـــن موفقیت ها 
حتمـــاً پیـــش درآمـــدی اســـت بـــرای 
موفقیـــت در مســـابقات جوانان جهان 
و حتی شـــاید در المپیـــک پاریس. این 
نشـــان می دهد که فدراســـیون کشتی 
با وجـــود اهمیـــت بازی هـــای المپیک 
امـــا تیم هـــای پایـــه خـــود را فرامـــوش 
نکرده اســـت. همیـــن چنـــد روز پیش 
بـــود کـــه تیم هـــای نونهـــالان در آســـیا 
درخشـــیدند و تیم هـــای نوجوانان هم 
روی ســـکو رفتند و حالا هـــم که نوبت 
بـــه درخشـــش تیـــم جوانـــان رســـیده 

. ست ا
2- کار بـــزرگ دیگر فدراســـیون کشـــتی 
اعام پـــاداش برای قهرمانـــان المپیک 
است. یعنی سوای پاداش 18 میلیاردی 

که کمیته ملـــی المپیک و وزارت ورزش 
و جوانـــان اعام کرده اند، فدراســـیون 
کشـــتی هم برای مـــدال آوران المپیک 
پـــاداش نقـــدی در نظـــر گرفته اســـت. 
علیرضـــا دبیـــر اعام کرده فدراســـیون 
کشـــتی 5 میلیارد تومـــان نقد به طای 
المپیک پاداش می دهـــد و عاوه بر آن 
یک ســـال ماهیانه 100 میلیون تومان به 
کشـــتی گیر طایـــی حقـــوق می دهـــد. 
برای مـــدال نقره یـــک میلیـــارد تومان 
بـــه اضافه حقـــوق 30 میلیونـــی تومانی 
در مـــاه و در نهایـــت بـــرای مـــدال برنز 
500 میلیون تومان با حقوق ماهیانه 15 
میلیون تومان را در نظر گرفته اســـت. 
این نشـــان می دهد که در فدراســـیون 
کشـــتی کار از هر نظر به بهترین شـــکل 

ممکن پیـــش می رود.
3-فدراســـیون کشـــتی بـــا وجـــود این 
عملکـــرد درخشـــان از نظـــر فنـــی، بـــه 
لحـــاظ زیرســـاخت هـــم فوق العـــاده 
بـــوده و بخشـــی از مجموعـــه بـــه خاک 
نشســـته آزادی را با ســـاخت و سازهای 
فوق العـــاده در اختیـــار کشـــتی قـــرار 
داده تـــا ورزش اول ایران برای ســـال ها 
به لحاظ زیرســـاختی خیالش آســـوده 
باشـــد. فدراسیونی که شـــاید بین 50 و 
اندی فدراســـیون ورزشی بی نظیر بوده 
و باید الگویی برای بقیه فدراســـیون ها 
باشد. فدراســـیونی که با وجود عملکرد 
درخشـــان ایـــن روزها مـــورد هجمه هم 
قـــرار گرفتـــه. هجمـــه  به خاطـــر حرف 
علیرضـــا دبیر کـــه گفته بود: »کشـــتی 

یـــک مدال طـــا هـــم بگیرد خـــوب کار 
کـــرده اســـت.« ایـــن حـــرف را ظاهـــراً 
خیلی از کارشناســـان قبـــول ندارند اما 
این حرف چنـــدان هم بیراه نیســـت و 
اگر یک دوره اســـتثنایی المپیک لندن 
و نتیجه درخشـــان تیم محمـــد بنا کنار 
گذاشـــته شـــود، کمتر دوره ای بوده که 

کشـــتی ایـــران بتواند بیـــش از یک طا 
در المپیـــک بگیـــرد اما حالا مشـــخص 
نیســـت که چه نیرویی وجـــود دارد که 
بگوید کشـــتی بایـــد چند طـــا بگیرد. 
ایـــن حرف ها جـــز اینکه چنـــد روز قبل 
از شـــروع المپیک بار روانی به تیم وارد 

کنـــد حاصل دیگـــری ندارد.

فدراسیون کشتی الگوی مناسب ورزش ایران

ژیمناست بریتانیایی به دنبال خداحافظی باشکوه

پریسا غفاری
خبر نگار

پاریس از 5 مرداد بـــا برگزاری 
مراســـم افتتاحیـــه المپیـــک 
توجهـــات  کانـــون  بـــه   2024
ورزش دنیـــا تبدیل می شـــود. 
ر  د کـــه  لمپیـــک  ا ه  هکـــد د

زمینی به مســـاحت ۵۲ هکتار 
و در مـــدت ۵ ســـال ســـاخته 
شـــده، قـــرار اســـت در طـــول 
برگـــزاری بازی هـــای المپیک 
و پارالمپیـــک از ۱۴ هزار و ۵۰۰ 

ورزشـــکار المپیکـــی و ۹ هـــزار 
ورزشـــکار پارالمپیکی پذیرایی 

. کند
 ۸ ۲ مل  شـــا ه  هکـــد د یـــن  ا
حـــد  ا و ر  هـــزا  ۳ ، ن رتمـــا پا آ
مســـکونی و ۷هزار و ۲۰۰ اتاق 
اســـت و در هـــر اتـــاق کـــه ۱۲ 
متـــر مربـــع مســـاحت دارد، ۲ 
ورزشکار مســـتقر می شوند.در 
ایـــن دهکده امکانـــات رفاهی 
مختلفـــی از جملـــه اقامتـــگاه 
مشـــترک، ســـالن غذاخـــوری 
و  بین المللـــی  غذاهـــای  بـــا 
ســـالن بدنســـازی ۲۴ ساعته 
به ورزشـــکاران ارائه می شود.
پـــس از بازی هـــای المپیـــک 
و پارالمپیـــک، ایـــن دهکـــده 
قرار اســـت به فضـــای اداری و 
مســـکن ارزان قیمت برای ۱۲ 

هـــزار نفـــر تبدیل شـــود.

دهکده ای به وسعت یک جهان
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اسپانیا با 
چهارمین 

قهرمانی اروپا 
پرافتخارترین 

تیم قاره شد 
و بازی های 

فوق العاده اش 
می تواند 

برای ایتالیا 
 A و سری
آموزنده و 

الهام بخش 
باشد

سوژه و خبر

نقل و انتقالات 

 ادرسون در آستانه 
حضور در عربستان

ادرســـون،  بـــه  الاتحـــاد 
برزیلـــی  دروازه بـــان 
نزدیـــک  منچسترســـیتی 
شـــده و او همچنان مشتاق 
برتـــر  لیـــگ  بـــه  انتقـــال 
عربســـتان اســـت، چرا که او بر ســـر شـــرایط بـــا النصر به 
توافق رســـید اما به دلیل اینکه منچسترســـیتی قیمت 50 
میلیون یورویی برای بند فســـخ درخواســـت کرد، انتقال 
او به النصر امکان پذیر نشـــد و حالا مذاکراتش را با الاتحاد 

آغـــاز کـــرده اســـت.

 آلوارز در سیتی می ماند
خولیـــن  منچسترســـیتی 
آلـــوارز را بـــه عنـــوان یـــک 
خـــود  کلیـــدی  بازیکـــن 
می دانـــد و بـــه همین دلیل 
باید یک پیشـــنهاد بزرگ از 
خواهان  باشگاه های  سوی 
او ارائه شـــود در غیر این صورت شانســـی برای فروش این 
بازیکـــن وجود نـــدارد. پیـــش از این از اتلتیکـــو مادرید به 
عنـــوان یک مشـــتری جدی بـــرای او نـــام برده می شـــد.

 لونین مادرید را ترک 
می کند

روزهـــای  در  کـــه  آنطـــور 
اخیر گزارش شـــده اســـت، 
آنـــدری  خـــروج  احتمـــال 
لونین در تابســـتان امسال 
همچنـــان بالا اســـت. رئال 
مادرید آماده اســـت تـــا در صورتی که او با امضـــای قرارداد 

جدیـــد موافقـــت نکند، لونیـــن را بفروشـــد.

 خرید اول دی زربی از 
لیگ جزیره 

پیر امیـــل هویبرگ هافبک 
دانمارکـــی  و  ســـاله   28
تاتنهام بـــا عقد قـــراردادی 
بـــه ارزش 14 میلیـــون یورو 
بـــه مارســـی پیوســـت. این 
اولین خرید دی زربی ســـرمربی جدید مارسی به حساب 

می آیـــد.

نمایش کمتر از حد انتظار تیم اسپالتی

درس های ایتالیا از یورو

وقتی از رئال مادرید می روم که از من خسته شوند
آنچلوتی: حتماً جایی برای امباپه پیدا می کنم

کارلـــو آنچلوتی می گویـــد وقتی از رئـــال مادرید مـــی رود که این 
تیم از او خســـته شـــود. مربی ایتالیایی که ماه گذشته 65 ساله 

شـــد، اخیراً قراردادش با ســـفیدها را تا دو سال دیگر 
تمدید کرده است.

او در جشـــنواره فیلـــم جیفونـــی شـــرکت کـــرده 
بـــود که جشـــن ســـالانه ورود کودکان بـــه دنیای 
ســـینما اســـت. از کارلتـــو ســـؤال شـــد کـــه آیا به 

بازنشســـتگی فکر کرده است و او با همان بانمکی 
همیشـــگی اش گفـــت: »نمی دانـــم کـــی 

فوتبـــال را کنار می گـــذارم. هر وقت 
رئال مادرید از من خســـته شود، به 

کار بعـــدی ام فکـــر می کنم.«
بحثـــی جـــدی مطـــرح شـــد درباره 
اینکـــه مربی تیـــم ملی برزیل شـــود 

ضمـــن اینکـــه تیـــم کشـــورش هـــم 
ممکـــن اســـت در آینـــده بـــه کار بـــا او 

فکـــر کنـــد امـــا فعـــاً چنین چیـــزی در 
برنامه هـــای او نیســـت: »مـــن در برابـــر 
ایـــده کار در تیم هـــای ملـــی مقاومـــت 
می کنم چون دوســـت دارم هـــر روز و در 

رده باشـــگاهی فعالیت داشـــته باشم.«
در  کارلتـــو  کاری  دوره  دومیـــن  ایـــن 
رئـــال مادرید اســـت که در ســـال های 
2015-2013 نیـــز روی نیمکـــت ایـــن 
تیم نشســـته و در ســـال 2021 به این 
ســـمت برگشـــته بود. او فصل قبل 

قهرمانی لالیگا و لیـــگ قهرمانان اروپا 
را بـــه دســـت آورد تـــا موفق تریـــن مربی 

تاریـــخ لیگ قهرمانان شـــود. البته در کارنامـــه مربیگری اش در 
بعضـــی تیم ها ناموفق بـــوده مثل یوونتوس، ناپولـــی و اورتون. 
خـــودش امـــا تأکیـــد دارد: »آنها شکســـت نبودند، کســـب 

تجربـــه بودند.«
او همچنیـــن یـــورو 2024 را دنبـــال کـــرد چـــون ســـتاره 
فعلـــی اش، جود بلینـــگام و ســـتاره آینـــده اش، کیلیان 
امباپـــه در آن حضور داشـــتند. آنچلوتی گفت: »اســـپانیا 
شایســـته قهرمانـــی بود، آنها اســـتعدادهای بیشـــتری در 
تیم شـــان داشـــتند. این جام ملت های اروپا شـــور 
و حرارت زیادی نداشـــت چـــون بازیکنانی که 
بیشترین کیفیت را داشـــتند، قبل از شروع 
مســـابقات خســـته بودند. بلینگام اســـتثنا 
بـــود، او به صورت ژنتیکی قهرمان اســـت. 
تمریـــن می توانـــد بازیکـــن را پیشـــرفت 
دهد امـــا بـــرای قهرمانی بایـــد ژن آن را 

داشـــته باشید.«
امباپـــه قـــرار نیســـت در تـــور امریـــکا 
رئـــال مادرید را همراهـــی کند چون در 
تعطیات یورو به ســـر می برد. او معمولاً 
دوســـت دارد در ســـمت چپ خـــط حمله 
ســـه نفره بـــازی کند امـــا شـــاید آنچلوتی 
ایـــن روند را تغییـــر دهد و او را به وســـط 
بیـــاورد: »ایـــن وظیفـــه مـــن اســـت که 
جایـــی بـــرای او پیدا کنـــم، بالاخره این 
کار را خواهم کرد.« احتمالاً نخســـتین 
بـــازی امباپـــه بـــرای رئـــال مادریـــد 24 
مرداد در ســـوپرجام اروپا مقابل آتالانتا 

خواهـــد بود.

بارسلونا باید یک سطح بالاتر برود
فلیک: من یک بازیکن بزرگ می خواهم

هانســـی فلیک، مربی بارســـلونا برای این تابستان یک 
بازیکـــن بـــزرگ می خواهد، کســـی کـــه بتوانـــد بازی ها 
را ببـــرد. مربـــی ســـابق بایرن مونیخ می خواهد شـــروع 

خوبـــی در فصل 2025-2024 داشـــته باشـــد و روند 
تمرینـــات تیـــم در کاتالونیا به خوبـــی در حال 

انجام اســـت. تیم او هفته آینده راهی امریکا 
می شـــود تا در تور پیش فصل شرکت کند.
خـــود  مصاحبـــه  نخســـتین  ر  د فلیـــک 
بـــا »بارســـلونا وان« کـــه کانـــال رســـانه ای 

رســـمی باشـــگاه محســـوب می شـــود، 
بـــه موضوعـــات متنوعی اشـــاره 

کرده از جملـــه برنامه هایش 
برای پنجره نقل و انتقالات 

این فصـــل. فلیک گفت: 
یکنـــی  ز با یـــد  با مـــا  «

بتوانـــد  کـــه  بیاوریـــم 
بازی هـــا را ببـــرد. البته 
بازیکنـــان جـــوان  مـــا 
بااســـتعدادی داریـــم 

کـــه باید کمک شـــان 
فت  پیشـــر کنیـــم 
کننـــد. از روز اول کار 
در بارســـلونا حس و 
حـــال فوق العـــاده 
متوجـــه  را  اینجـــا 
شدم، از هواداران 
گرفتـــه تـــا رئیس.

همـــه کســـانی کـــه 

اینجـــا کار می کننـــد، نســـبت به باشـــگاه عرق و عشـــق 
دارنـــد و می خواهنـــد بـــا تمـــام تـــوان برای تیـــم تاش 
کنند. ما هم می خواهیم بخشـــی از این هویت باشـــیم 
و نهایـــت ســـعی مان را می کنیم تا باشـــگاه یک ســـطح 

بـــرود.« بالاتر 
در کنار تحســـین خط تولید اســـتعداد در لاماســـیا، 
فلیک منطقـــی فکر می کند و به نیازهای بارســـلونا 
بـــرای اینکه در کورس قهرمانی رقابت های مختلف 
حضور داشـــته باشـــد، اعتراف دارد، گفته می شود 
نیکو ویلیامز، ستاره اســـپانیا در قهرمانی یورو 2024 
هـــدف اصلی او اســـت کـــه بایـــد از اتلتیک 
بیلبائـــو بخرند. به نظر می رســـد تاش 
بـــرای جذب ویلیامـــز روی برنامه های 
باشـــگاه در فصـــل نقـــل و انتقالات 
اثـــر گذاشـــته و می خواهنـــد قبل 
از شـــروع فصل مذاکره با بیلبائو 
را آغـــاز کننـــد. گفتـــه می شـــود 
باشـــگاه حاضر است مبلغ فسخ 
قـــرارداد او کـــه 58 میلیون یورو 
اســـت، بپـــردازد؛ دنـــی اولمو 
دیگر ســـتاره اســـپانیا در یورو 
 هـــم مـــورد توجـــه بارســـلونا 

است.
امریـــکا  تـــور  در  بارســـا 
دیدارهـــای تدارکاتـــی بـــا 
رئـــال  منچسترســـیتی، 
مادریـــد و میـــان برگزار 

. می کنـــد

ایتالیـــا هنـــوز تلخـــی ناکامـــی در یـــورو 2024 را 
فرامـــوش نکرده امـــا می تـــوان از نمایش ضعیف 
آتـــزوری در آلمـــان درس هـــای باارزشـــی گرفت. 
دفـــاع از عنوان قهرمانی یک شکســـت کامل بود 
نـــه فقط به خاطـــر اینکه تیم لوچانو اســـپالتی در 
یک هشتم نهایی به دســـت سوییس حذف شد 
بلکه ســـبک بازی این تیم با اســـتانداردهایی که 
از مربی ســـابق ناپولـــی انتظار می رفـــت، فاصله 
زیادی داشـــت؛ به این دلیل کـــه بازیکنان تیم در 
تورنمنت نگرش درستی نداشتند به خصوص در 

بـــازی آخر کـــه به حذف شـــان انجامید.
کارشناســـان پیش بینی کرده بودند ایتالیا شانس 
زیادی برای رســـیدن به دومین عنـــوان قهرمانی 
پیاپـــی ندارد امـــا انتظار هـــم نمی رفـــت این تیم 
چنیـــن وداع زودهنگامـــی بـــا تورنمنـــت آلمـــان 
داشـــته باشـــد. به هـــر حـــال درس هـــای مهمی 
وجـــود دارد کـــه هـــر مربـــی می توانـــد از حـــذف 

ایتالیـــا بگیـــرد و بعضی از آنهـــا را مربیـــان بزرگ 
ایتالیا، فابیو کاپلو و آریگو ساکی توضیح داده اند. 
کاپلو چنـــد روز قبـــل در مصاحبه بـــا گاتزتا گفت 
بزرگتریـــن درس یورو این اســـت کـــه تیم ها باید 
پاس هـــای مؤثـــر بیشـــتری بدهنـــد و از مالکیت 
توپ بیهوده بپرهیزند. ســـاکی که جانشین کاپلو 
در نیمکت میان شـــد هم بیشتر روی جنبه های 

دفاعی و پرســـینگ فوتبال تأکید داشـــت.
ایتالیـــا در مرحلـــه گروهی با یـــک گل به قهرمان 
مســـابقات، اســـپانیا باخـــت امـــا ایـــن نتیجـــه 
بازتاب درســـتی از برتـــری لاروخـــا در زمین نبود. 
ســـاکی گفـــت: »بعضـــی چیزهـــا را دربـــاره تیـــم 
اســـپانیا دوســـت دارم و می خواهـــم دوبـــاره در 
ســـری A ببینم. اول حمایـــت از بازیکنی که برای 
پرس مـــی رود. بعد هم زمان  بنـــدی حمات تیم 
که درســـت و با برنامه ریزی بود و در این شـــرایط، 

ســـازمان تیم بـــه هـــم نمی ریزد.«
اســـپانیا با چهارمین قهرمانی اروپا پرافتخارترین 
تیـــم قـــاره شـــد و بازی هـــای فوق العـــاده اش 
می توانـــد بـــرای ایتالیـــا و ســـری A آموزنـــده و 
الهام بخـــش باشـــد. ســـاکی ادامـــه داد: »نکتـــه 
ســـوم اینکه در مرکز و کناره ها عالـــی توپ را دفع 
می کردنـــد، مالکیت توپ از اینجا آغاز می شـــود، 
برتری عددی در منطقه ای کـــه توپ وجود دارد.«

برترین ورزشکار قرن معرفی شد

وضعیت فاجعه باشگاه ریشه دار فرانسوی
بوردو در آستانه انحلال!

باشـــگاه ریشه دار و قدیمی بوردوی فرانسه که از سال 
1881 بـــه عنوان یکی از نمادهای فوتبال این کشـــور 
فعالیت کرده، به دلیل بحران بزرگ مالی ورشکسته 
شـــده و در آســـتانه انحال قرار دارد. بوردو که فصل 
گذشـــته را در رتبه دوازدهم لیگ 2 فرانســـه به اتمام 
رســـاند، حالا به دلیل مشـــکات مالـــی از این لیگ 
اخراج شـــده و احتمـــال انحال قطعی این باشـــگاه 
افزایش یافته است. هفته گذشته بود که اعام شد 
به دلیل عدم ارائه برنامه مالی توسط مدیریت باشگاه 
بوردو، این تیم به دسته سوم فوتبال فرانسه موسوم 
به لیگ ملی ســـقوط خواهد کرد و تروا جایگزین این 
تیم در دسته دوم خواهد شد اما اکنون به نظر می رسد 

وخامت اوضاع فراتر از بحث سقوط باشد.
مدیریت باشگاه بوردو به بازیکنان هشدار داده که باید 
آنها آماده بدترین ســـناریوی ممکن باشند و بدبینی 
بســـیاری نســـبت به یافتن مجدد ثبات طی روزهای 
آینده در بین کارکنان این باشـــگاه وجود دارد. بدین 
ترتیب قدیمی ترین باشـــگاه تاریخ فرانسه و قهرمان 
فصـــل 2008/2009 لیگ یک که بـــا 6 قهرمانی یکی از 
پرافتخارترین تیم های تاریخ این رقابت هاســـت، در 

آستانه نابودی کامل قرار دارد.
تنها امید هواداران بوردو برای بقا در فوتبال فرانسه، 
پیشـــنهاد مالکان فعلی لیورپول یعنی گروه ورزشـــی 
فنوی بـــرای ســـرمایه گذاری در این تیم بـــود که این 
مذاکرات، به بن بســـت خورد و حالا همه منتظر خبر 
رسمی انحال تیمی هستند که در سال 2010 به مرحله 
یک چهارم نهایی لیگ قهرمانان اروپا رسید؛ تیمی که 
بازیکنان بزرگی چون زیدان، ژورکائف، پائولتا، تیگانا، 
باتیستون و بســـیاری از ستارگان نسل های مختلف 

فوتبال فرانسه پیراهن آن را برتن کرده اند.

جدایی رافا مارکس
بارســـلونا در پایـــان فصـــل قبـــل مربی تیـــم اولش را 
عوض کرد و هانســـی فلیک را به جای ژاوی آورد. حالا 
باید بـــه دنبال مربـــی برای تیم دوم باشـــگاه باشـــد. 
رافائـــل مارکس که چند هفته پیش قـــرارداد جدیدی 
با بارســـلونا بســـت، موافقت کرده کمک مربی خاویر 
آگیـــره در تیم ملی مکزیک شـــود. مارکـــس قراردادی 
شش ســـاله بســـته و اگرچه ابتدا کمک مربی خواهد 
بود امـــا برنامه اش این اســـت که بعـــد از جام جهانی 
2026 نفـــر اول نیمکـــت شـــود و تا جـــام جهانی 2030 
مربی مکزیـــک بماند. خوان لاپورتا، رئیس بارســـلونا 
بـــه بازیکـــن ســـابق باشـــگاه عاقـــه زیادی داشـــت و 

می خواســـت او را بـــه جـــای ژاوی انتخاب کند.

قدر ساوت گیت را ندانستند
آرنولد: کلوپ به انگلیس نمی آید

ترنـــت الکســـاندر آرنولـــد دوســـت 
دارد یـــک آلمانی جای گرت ســـاوت 
گیـــت را روی نیمکـــت تیـــم ملـــی 
انگلیـــس بگیـــرد، مربی ســـابقش، 
یورگـــن کلـــوپ. او اولیـــن بازیکـــن 
انگلیـــس اســـت کـــه کمتـــر از یک 
هفتـــه بعـــد از شکســـت تلـــخ برابر 
اســـپانیا در فینال یورو 2024 حاضر 

به مصاحبه شـــده. ســـتاره 25 ساله 
و فروتـــن ســـه شـــیر در مصاحبه با 
میـــرر درباره چیزهـــای زیادی حرف 
زد؛ از احساســـاتش در جریان جام 
ملت هـــای اروپـــا و جدایی ســـاوت 
گیـــت، دلیل موفقیـــت انگلیس در 
ضربـــات پنالتی بازی با ســـوییس و 
اینکـــه هزینه شـــهرت را می پـــردازد.

آرنولد گفـــت: »وقتی ســـاوت گیت 
از تیـــم ملی رفـــت همان حســـی را 
داشـــتم که با اعـــام جدایی کلوپ 
به مـــن دســـت داد. ایـــن دو مربی 
برای اولین بـــار به من بـــازی دادند 
و باعـــث شـــدند به آرزویم برســـم.«

او دربـــاره احتمـــال آمـــدن کلوپ به 
تیـــم ملـــی انگلیس هم گفـــت: »ما 

در لیورپـــول رابطـــه خیلـــی خوبـــی 
داشـــتیم، تیم جـــو فوق العـــاده ای 
پیـــدا کـــرده بود امـــا اگر قبـــول کند 
بـــه انگلیـــس بیایـــد واقعـــاً تعجب 
می کنـــم. چـــون بـــه ایـــن دلیـــل از 
لیورپـــول جـــدا شـــد کـــه فشـــار و 
سنگینی کار خســـته اش کرده بود و 

بـــه اســـتراحت نیاز داشـــت.«
آرنولـــد به تمجیـــد از ســـاوت گیت 
پرداخـــت: »فقـــط می توانـــم از او 
تشـــکر کنـــم بـــه خاطـــر فرصتی که 
به من داد و خاطراتـــی که برای مان 
ســـاخت. فکر می کنـــم ارزش گرت 
مشـــخص نشـــد، کار در تیـــم ملـــی 
انگلیس یکی از ســـخت ترین کارها 
اســـت، همـــه اظهارنظـــر و انتقاد و 
ابـــراز تردید می کننـــد امـــا او تیم را 
بـــه بهترین شـــکل مدیریـــت کرد و 
محیطـــی عالـــی بـــه وجـــود آورد، به 

هر حـــال هر کـــس منتقـــدان خود 
را هـــم دارد. امـــا هـــر دو مربـــی که 
من بـــا آنهـــا کار کردم مـــورد احترام 
و تحســـین بازیکنـــان خـــود بودند 
و محیطی دوســـتانه در تیـــم ایجاد 

کـــرده بودند.«
او به خود جـــرأت داد و پنالتی پنجم 
بـــازی با ســـوییس را زد وقتـــی تمام 
مـــردم انگلیس چشم شـــان به پای 
آرنولـــد بود امـــا او ذهنـــش را خالی 
کرد و روی صعود کشـــورش به نیمه 
نهایـــی متمرکـــز کـــرد: »نبایـــد بـــه 
چیـــزی فکر کنی، باید اســـتادیوم را 
خالی تصور کنی تا وقتی ضربه ات را 
گل کنی. بعد متوجه می شـــوی چه 
لحظه بزرگی بـــرای خودت، تیمت و 
کشـــورت بوده. وقتی گل می شـــود، 
نفـــس راحتـــی می کشـــی. وقتـــی 
توپ گل شـــد، به ســـمت هواداران 

دویدم چون آنهـــا ما را تا این مرحله 
رســـانده بودند و این لحظـــه به آنها 

داشت.« تعلق 
ترنت بعد از آن بازی در شـــبکه های 
»از  گذاشـــت:  پســـت  اجتماعـــی 
فشـــار، الماس درســـت می شود« و 
در ایـــن باره گفت: »بدون شـــک آن 
پنالتـــی لحظـــه شـــاخصی در دوران 
فوتبالـــی مـــن خواهد بـــود، چیزی 
که خیلـــی از بازیکنـــان فرصتش را 
پیـــدا نمی کنند. اگر بـــه فینال جام 
جهانـــی راه پیدا کنیم، یـــک پنالتی 
دیگـــر می زنـــم، بازیکـــن در چنیـــن 
موقعـــی بایـــد مهـــارت و اســـتعداد 
خودش را نشـــان دهد. آن را بیشتر 
فرصت می دانم تـــا تهدید تا آمادگی 
بیشـــتری بـــه دســـت بیـــاورم و این 
آمادگی در زندگی کاربردی اســـت.«

ترنـــت به هزینه های شـــهرت عادت 

کـــرده، بارهـــا از او خواســـته شـــده 
امضـــای یـــادگاری بدهـــد یا ســـلفی 
بگیـــرد یـــا با هـــواداران حـــرف بزند 
و اینهـــا همـــه بخشـــی از زندگـــی به 
عنوان یک چهره سرشـــناس و مورد 
توجه رســـانه ها اســـت. نامـــزد او در 
حـــال حاضر، دختر بازیگر مشـــهور، 

جود لا اســـت.
الکســـاندر آرنولد می گویـــد: »مردم 
ســـتش  ا ر  . می شناســـند ا  ر مـــن 
را بخواهیـــد از وقتـــی در مدرســـه 
بودم بـــا این حس آشـــنا شـــده ام. 
الزامـــات شـــهرت را درک می کنـــم. 
آرزوی من بردن جام جهانی اســـت، 
همـــه کســـانی کـــه در تیم هســـتند 
می خواهند یک قـــدم جلوتر بروند 
و بـــا کیفیتی که در تیـــم داریم، این 
ذهنیـــت و رویای ما اســـت هر کس 

که مربـــی انگلیس شـــود.«

 ،ESPN در رده بندی اعام شده توسط شبکه
مایـــکل فلپـــس، شـــناگر امریکایـــی بهترین 
ورزشـــکار قـــرن معرفـــی شـــده و رتبـــه لیونل 
مســـی و رونالـــدو نیـــز در نـــوع خـــود جالب 
 ESPN اســـت.  بر اســـاس نظرسنجی شـــبکه
مایـــکل فلپس، شـــناگر امریکایـــی دارنده 23 
مـــدال طـــای المپیـــک بـــه عنـــوان بهترین 
ورزشـــکار قرن بیســـت و یکم شـــناخته شـــد و 
ســـرنا ویلیامز )تنیس( و لیونل مســـی، برنده 
هشـــت تـــوپ طـــا، مقام هـــای دوم و ســـوم 

را بـــه خـــود اختصـــاص دادنـــد. این لیســـت 
شـــامل 100 ورزشـــکار برتر زمان معاصر است و 
نکتـــه جالب اینکه کریســـتیانو رونالدو در رده 

ســـیزدهم قرار گرفته اســـت.
از نکات قابل توجه دیگر این فهرســـت، حضور 
زین الدیـــن زیـــدان، اســـطوره رئـــال و فوتبـــال 
فرانســـه، در رتبه 50 اســـت. زیـــزو حتی رتبه ای 
پایین تـــر از آیتانـــا بونماتی، ســـتاره تیم فوتبال 
زنان بارســـا و اســـپانیا دارد. بونماتی در رتبه 49 

جای گرفته اســـت.

1. مایکل فلپس )شنا(  
2. سرنا ویلیامز )تنیس( 

3. لیونل مسی )فوتبال( 
4. لبرون جیمز )بسکتبال( 

 )NFL 5. تام بردی )فوتبال امریکایی
6. راجر فدرر )تنیس( 

7. سیمون بایلز )ژیمناستیک(
8. تایگر وودز )گلف( 

9. یوسین بولت )دوومیدانی( 
10. کوبی برایانت )بسکتبال(

10 ورزشکار برتر قرن 21 از نگاه 
ح زیر است: ESPN به شر

بســـیاری از هواداران و منتقدان هم می گویند 
ایتالیا بازیکنان مســـتعد گذشـــته را نداشت و 
خبـــری از الکـــس دل پیرو، فرانچســـکو توتی 
و جانفرانکـــو زولا نبود. البته ســـه ســـال قبل 
هم آتـــزوری با مربیگـــری روبرتـــو مانچینی به 

قهرمانی اروپا رســـید بدون آنکه ستاره بزرگی 
داشته باشد و اتحاد و هویت مشخص تفاوت 

تیم را رقم زد.
ایتالیا در آلمان این شـــاخصه ها را نداشـــت و 
حالا اســـپالتی باید همه چیز را به سرعت سر 

و ســـامان بدهد چون ایتالیـــا دو جام جهانی 
قبلـــی را از دســـت داده و بایـــد بـــه تورنمنت 
2026 صعـــود کنـــد. همـــه مربی هـــا از جمله 
اســـپالتی می توانند از حـــذف ایتالیـــا از یورو 

2024 درس های زیـــادی بگیرند.

گزارش یک

سید علی بلند نظر
خبرنگار



مصاحبه

 
 بعضی هـــا رؤیاهایشـــان را جایـــی بالاتـــر 
از زمیـــن دنبـــال می کننـــد. رضـــا علیپور 
ســـریع ترین مـــرد عمـــودی ایـــران یکی از 
همین هاســـت کـــه بـــا چهلمین ســـهمیه 
کاروان ایـــران، حـــالا بعد از کلکســـیونی از 
مدال ها ایـــن بـــار در دیواره هـــای پاریس 
خورشـــید آرزوهایـــش را دنبـــال می کند تا 

بلکه بـــا مدالـــی خوشـــرنگ مثـــل طلای 
بازی های آسیایی، ورزش ایران را سورپرایز 
کنـــد. علیپـــور ســـال ها قبـــل قهرمـــان و 
رکورددار ماده ســـرعت سنگنوردی جهان، 
ملقب به یوسین بولت ســـنگنوردی بود. 
لقبی کـــه البتـــه خـــودش اصلاً دوســـت 
ندارد و همیشـــه معتقد بـــوده این قیاس 
درست نیســـت و او حتی از یوسین بولت 

هم بهتر اســـت. 
علیپـــور بعـــد از مدت هـــا درخشـــش بـــر 
بـــا افتـــی نســـبی  دیواره هـــای مختلـــف 
روبه رو شـــد که خودش دلیل این موضوع 
را نبـــود امکانـــات کافی و دیواره مناســـب 
بـــرای تمریـــن می دانـــد. بـــا این حـــال او 

هیچ وقت به کم قانـــع نبوده و بعد از 
افتی کوتاه مدت در بازی های آســـیایی 

هانگژو با طلایی درخشـــان چشم کاروان 
ایران را روشـــن کرد. او حالا با رســـیدن به 
پاریـــس، این بـــار می خواهـــد دیواره های 
المپیک را زیرپـــا بگذارد تا تجربه ای جدید 
را زندگـــی کند. بـــا اینکه المپیـــک میدان 
بـــزرگ و پیچیـــده ای اســـت امـــا بـــه گفته 
بســـیاری از کارشناســـان علیپور پتانسیل 
گرفتـــن مدال المپیـــک را دارد؛ خدا را چه 
دیدید شـــاید او در پاریس مدال گرفت، از 
همـــان مدال هایی که هیچ کـــس رویش 
حســـاب باز نکـــرده، اما ناگهـــان می آید و 

همـــه را غافلگیـــر می کند.

newspaper.inn.ir iranvarzeshii

گزارش

 فائزه زمانی
خبرنگار

سی و سومین دوره بازی های المپیک، از 5 مردادماه در پاریس شروع می شود. پاریس عروس 
شهرهای دنیا، بعد از سال های 1900 و 1924 برای سومین بار میزبان بزرگترین رویداد ورزشی 
دنیا شده است. در واقع با برگزاری المپیک 2024 پاریس، این شهر صدمین سالگرد بازی های 
المپیک 1924 را جشن می گیرد. مراسم افتتاحیه این بازی ها اما متفاوت از المپیک های 
قبلی است؛ به جای ورزشگاه این بار افتتاحیه روی رود سن پاریس برگزار می شود. کاروان 
ورزشی ایران به نام خادم الرضا با شعار صلح برای کودکان در این دوره حضور دارد. هرچند 
 این بار برخلاف دوره های قبل کاروان ایران کوچکتر است. کاروان ایران 40 سهمیه گرفته که
 11 سهمیه برای زنان و 29 سهمیه برای مردان است. 4 روز مانده تا افتتاح بازی ها. روزنامه 
ایران ورزشی این روزها برای آشنایی مردم ورزش دوست ایران پرونده ویژه ای برای مسافران 

و ورزشکاران المپیکی گشوده که هر روز تقدیم نگاه تان می شود.

 آتش بازی ستاره روی دیواره های پاریس

 سنگنوردی به دنبال 
سورپرایـــــــــز کاروان
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پرونده ویژه 

المپیک پاریس

شماره7607 1مرداد1403 5دوشنبه

 سنگنوردی باید بیشتر دیده شود
محمدی: با این امکانات 

کسب مدال کار سختی است

مرتضـــی محمدی مأمـــور هدایت 
رد  ســـنگنو ر  علیپـــو ضـــا  ر

یـــس  ر پا ر  د لمپیکـــی  ا
مثـــل  کـــه  او  اســـت. 

امکانـــات  شـــاگردش 
ســـنگنوردی را در حد 
نمی دانـــد،  المپیـــک 
معتقد است سنگنورد 

ر  د نـــد  ا می تو نـــی  یرا ا
پاریس کار خارق العاده ای 

کرده و همه را غافلگیر کند.

 تمرینات علیپور 4 روز مانده به المپیک چطور 
است؟

علیپور درحال حاضر تمرینات پرفشـــاری را پشـــت ســـر 
می گـــذارد و در روزهـــای باقیمانـــده کم کـــم تمرینـــات 
ســـبک تر می شود تا به شـــرایط مســـابقه نزدیک شده و 

به اوج آمادگی اش برســـد.
 بعد از اینکه علیپور سهمیه گرفت، فضا برای 

سنگنوردی المپیکی شد؟
ســـنگنوردی تازه دو دوره اســـت که به جمع رشـــته های 
المپیکـــی اضافه شـــده و این اولین حضور ســـنگنوردی 
ایـــران در المپیک اســـت، بنابرایـــن مـــن در ادوار قبل 
حضور نداشـــتم که بدانم جـــو چطور بوده، امـــا در این 
مـــدت مســـئولان به ما ســـر زدند جلســـاتی برگزار شـــد 
که نشـــان دهنده توجه آنها اســـت اما ســـنگنوردی باید 

بیشـــتر دیده شود.
  سنگنورد المپیکی خودش از بی امکاناتی گلایه 

می کرد، شرایط تمرینی او با رقبا تا چه اندازه 
متفاوت است؟

علیپـــور بـــا امکانـــات حداقلـــی بـــرای المپیـــک آمـــاده 
می شـــود. او در قزویـــن و ســـالنی تمریـــن می کنـــد که 
هنـــوز بـــه بهره بـــرداری کامل هـــم نرســـیده و فقط یک 
بخش کوچـــک آن که شـــامل دیـــواره می شـــود، آماده 
اســـت. متأســـفانه شـــرایط و امکانات ما با رقبا زمین تا 

آســـمان فرق دارد.
 علیپور یک دوره رکورددار جهان بود، چه شد که 

مدتی افت کرد؟
افت او به خاطر نبود امکانـــات بود و اگر مدتی نتایجش 
آن طـــور کـــه بایـــد نبـــود و دیگـــر نتوانســـت رکـــورددار 
جهـــان باشـــد، فقـــط به خاطر شـــرایط تمرینـــی و نبود 

ســـخت افزارها و زیرســـاخت های لازم بـــود.
 او بعد از افتی که داشت در بازی های آسیایی با طلا 

همه را غافلگیر کرد، این بار می تواند در المپیک با 
مدال ورزش ایران را سوپرایز کند؟

شـــرایط رقابـــت در المپیـــک متفـــاوت اســـت. در ماده 
ســـرعت رقابـــت بر ســـر صـــدم ثانیه هـــا اســـت و هیچ 
چیز قابـــل پیش بینی نیســـت. فرق نمی کنـــد رکورددار 
باشـــی یا یک ســـنگنورد بی تجربه، شـــرایط روی دیواره 
خیلـــی پیچیده اســـت اما چرا کـــه نه، علیپـــور می تواند 

در المپیـــک کار خارق العـــاده ای انجـــام دهد.

گفت و گو

رضا علیپور ســـریع ترین مرد عمودی 
ایـــران، این روزها آخریـــن تمریناتش 
را انجـــام می دهـــد تـــا از دیواره های 
المپیـــک  بـــه دیواره هـــای  قزویـــن 
پاریـــس پـــل بزنـــد. در شـــرایطی که 
ســـنگنوردان کشـــورمان همیشـــه از 
شـــرایط و امکانـــات تمرینـــی ناراضی 
بوده انـــد، علیپـــور 4 روز مانـــده بـــه 
المپیک شـــرایط را افتضـــاح می داند 
اما قول می دهد کـــه روی دیواره های 
بـــرای  را  تلاشـــش  تمـــام  پاریـــس 

غافلگیـــری مـــردم انجـــام دهد.

 خوشبختانه آن اتفاقی که باید، 
افتاد و سهمیه را گرفتی.

از پارسال تا امســـال تقریباً در تمامی 
مســـابقات بجـــز جهانـــی امریـــکا که 
ویزا ندادند، شـــرکت کـــردم تا بتوانم 
رنکینـــگ خوبـــی بـــرای رســـیدن به 
المپیک داشته باشـــم. با رکوردهایی 
کـــه زدم توانســـتم در مجمـــوع دو 
مرحله انتخابـــی المپیـــک، جزو 13 
نفر قـــرار بگیرم و ســـهمیه را صاحب 
بـــه شـــروع  زیـــادی  شـــوم. زمـــان 
مســـابقات نمانـــده و با انگیـــزه زیاد 

فقـــط مشـــغول تمرین هســـتم.
 شرایط و امکانات سنگنوردی در 

حد المپیک هست؟
بـــرای حضـــور در  شـــرایط تمرینـــی 
المپیک افتضاح اســـت. امکاناتم در 
کمترین حالت ممکن اســـت و اصلاً 
در حـــد المپیـــک و قابل مقایســـه با 
رقبا نیســـت. شـــرایط خیلی سخت 
هیچ کـــس  کـــه  آن قـــدری  اســـت؛ 
نمی توانـــد درک کنـــد ولـــی من مثل 
همیشـــه تمام توانم را بـــرای بهترین 
نتیجـــه می گـــذارم، فقـــط بـــه فکـــر 
گرفتـــن مدال بـــرای مردم هســـتم و 
به مسئولان کاری ندارم. سرباز مردم 
هســـتم و هر اتفاقی کـــه در بازی های 
المپیک بیفتد، بداننـــد که من همه 

تـــلاش خود را کـــرده ام.
 تو همیشه یک سورپرایز در 

آستین داری، ممکن است در 
المپیک هم بتوانی با یک مدال 
خوشرنگ همه را غافلگیر کنی؟

رشـــته ما جـــدال با صـــدم و هـــزارم 
ثانیـــه  و بســـیار ســـنگین اســـت. به 
همیـــن خاطـــر هـــم نمی شـــود هیچ 
چیـــز را پیش بینـــی کـــرد. همان طور 
که ممکن اســـت رکـــورددار جهان با 
یک اشتباه، ســـکو را از دست بدهد، 
امکانش وجود دارد که یک ســـنگنورد 
ناشـــناخته طـــلا بگیـــرد. مـــن برای 
صدم ها و هـــزارم  ثانیه هـــا می جنگم 
و ایـــن را می دانـــم تـــا آخریـــن لحظه 
هیچ چیـــزی مشـــخص نیســـت اما 
امیـــدوارم پایـــان خوشـــی در پاریس 

برایم رقـــم بخورد.
 پاداش المپیکی ها در حدی 

هست که بتوانی به زخم زندگی 
بزنی؟

من هیچ وقت برای مســـئولان مدال 
نگرفتـــه ام و هرچه کـــردم برای مردم 
و کشـــورم بـــوده اســـت، بـــرای پول 
نمی جنگـــم و دنبالـــش نیســـتم اما 
پاداش قهرمانان باید خیلی بیشـــتر 
از ایـــن حرف ها باشـــد تـــا بتوانند به 

زخم هـــای زندگی شـــان بزنند.

 
در ماده ســـرعت به خاطر ریســـک بالا نتایـــج قابل پیش بینی 
نیســـت، ممکن اســـت بهترین ســـنگنورد دنیا با یک اشتباه 
از دیـــواره ســـر بخورد و مـــدال را از دســـت بدهـــد. به همین 
خاطـــر پیش بینی نتیجـــه علیپور ســـخت اســـت. او بارها در 
تمرینات و مســـابقات اخیر رکـــورد ایران را جابه جـــا کرده بود 
و حتـــی به رکـــورد جهـــان هم نزدیک شـــده بود اما اســـترس 
و شـــرایط مســـابقه ممکن اســـت همه چیـــز را به هـــم بریزد. 
علیپـــور بعـــد از ســـال ها بی مدالـــی و افتـــی که داشـــت، در 
بازی هـــای آســـیایی طـــلا گرفـــت و همیـــن موضـــوع او را به 

ســـنگنوردی برگردانـــد. علیپور به ایـــن مدال نیاز داشـــت تا 
بتوانـــد به المپیک نزدیک شـــود. او یک روز بعـــد از بازی های 
آســـیایی وارد اردو شد و تا روز اعزام به شـــانگهای در اردو بود 
که خوشـــبختانه تلاش هایـــش نتیجه داد و منجر به ســـهمیه 
شـــد. ســـنگنورد ملی پوش بعـــد از اینکـــه ســـهمیه گرفت، تا 
روزی که به المپیک اعزام شـــود تمریناتش را در قزوین ادامه 
می دهـــد. گرفتـــن مـــدال در المپیک خیلی ســـخت اســـت. 
میـــدان المپیک بـــا بازی های آســـیایی و مســـابقات جهانی 
فـــرق می کنـــد. او همه مـــدل مدالـــی در کارنامـــه اش دارد و 
حالا فقط جای مدال المپیک در کلکســـیونش خالی اســـت. 
هرچنـــد رقبایش از نظـــر امکانـــات و زیرســـاخت از او جلوتر 
هســـتند و ایـــن موضـــوع کارش را ســـخت تر می کنـــد. توقع 
مـــدال از علیپور، فشـــار روی او را زیاد می کند و ممکن اســـت 
نتواند کارش را انجـــام دهد، بنابراین نباید توقـــع مدال از او 
ح کرد تا در المپیـــک با آرامش خیال مســـابقه دهد و  را مطـــر

ایران را شـــگفت زده کند.

علیپور : با یک اشتباه سکو از دست خواهد رفت

می جنگم؛ تا آخرین لحظه

برایپولنمیجنگم
ودنبالشنیستم
اماپاداشقهرمانان
بایدخیلیبیشتراز
اینحرفهاباشدتا
بتوانندبهزخمهای
زندگیشانبزنند

بارکوردهایی
کهزدم
توانستم
درمجموع
دومرحله
انتخابی
المپیک،
جزو13نفر
قراربگیرم
وسهمیهرا
صاحبشوم

آرامش؛ رمز خلق شگفتی
یادداشت

رضا زارعی
رئیس فدراسیون کوهنوردی
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آزادسازی سپرده 140 میلیاردی
باشگاه پرسپولیس از مدت ها قبل سپرده 140 میلیاردی 
را در حســـاب بانک شهر داشت که به عنوان تضمین وام 
در خزانه این باشـــگاه قرار گرفتـــه بود که حالا باتوجه به 
واگذاری مالکیت ســـهام شرکت پرســـپولیس به بانک 
شـــهر، سرخپوشان توانســـتند این بخش از سپرده خود 

را هم دریافت کنند.
این سپرده که حاصل فروش سهام باشگاه پرسپولیس 
در فرابورس است، به همراه بخشی از کمک بانک شهر، 
صرف تسویه حساب با بازیکنان در فصول گذشته شده 
و همچنین برای نقل و انتقالات و پیش قرارداد بازیکنان 
هزینه می شـــود. این رقم 140 میلیارد تومان اســـت که با 
آزادســـازی آن، پرســـپولیس توانســـته حضوری فعال در 
نقل و انتقالات داشـــته باشـــد و برای اولین بار مطالبات 

بازیکنان را هم پرداخت کند.
البته هنوز مشخص نیست پرسپولیس مقدار زیاد وامی 
که در سال های گذشته از بانک شهر گرفته، به چه شکلی 

تسویه خواهد کرد.
  

 واکنش شاهرودی به حضورش
 در کادر فنی پرسپولیس:

فعلاً خبر خاصی نیست!
در چند روز اخیر شـــنیده شد که یک مربی ایرانی به کادر 
فنی پرسپولیس اضافه خواهد شد تا در کنار سیدجلال 
حســـینی و مهرداد خانبان مربیان ایرانـــی کادر این تیم 
باشـــد. همچنین شـــنیده شـــد گزینه مد نظر باشـــگاه 
پرسپولیس رضا شـــاهرودی است که جزو پیشکسوتان 
خوشـــنام باشـــگاه به حساب می آید و ســـابقه حضور در 
تیم هایی مثل کوثر، اســـتیل آذین، سنگ آهن بافق یزد، 
راه آهن، سیاه جامگان و تیم ملی امید را به عنوان دستیار 
در کارنامه دارد. البته شـــاهرودی واکنش خاصی نسبت 
به خبر منتشر شده نداشت و تنها به گفتن یک جمله در 
واکنش به احتمال حضورش در کادر فنی پرســـپولیس 

بسنده کرد و گفت که فعلاً خبر خاصی نیست.
با این وجود باید دید آیا ظرف چند روز آینده مربی ایرانی 
دیگـــری به کادر فنی پرســـپولیس اضافه خواهد شـــد یا 
گاریدو فقط از همان دو گزینه داخلی اســـتفاده خواهد 
کرد. البته ســـیدجلال حســـینی هم فعـــلاً در تمرینات 
پرسپولیس حضور ندارد و پس از پایان کلاس مربیگری 

به تمرینات تیمش اضافه خواهد شد.
  

اسدبیگی در رادار فولاد قرار دارد
در خبرهـــا آمده بود یحیی گل محمـــدی در نظر دارد دو 
بازیکن جوان پرسپولیس را به خدمت بگیرد. یکی میلاد 
سورگی که فرصت بیشتری برای بازی پیدا کرد و حتی در 
لیگ قهرمانان آســـیا نیـــز بازی کرد و وینگـــر مورد علاقه 
یحیی در آکادمی سرخپوشان بود و دیگری محمد بادپا 
مهاجم اهل سیســـتان و بلوچستان که همه ستاره های 
پرســـپولیس از کیفیت او تعریـــف می کردند که فرصت 

بازی پیدا نکرد.
بعدتر خبر آمد یحیی این بازیکنان را نمی خواهد اما روی 
جذب ســـینا اســـدبیگی نظر دارد. اســـدبیگی یک فصل 
دیگر با سرخ پوشـــان قرارداد دارد و فولادی ها برای جذب 
او باید با سرخ پوشـــان به توافق برســـند. خود اسدبیگی 
هم در مصاحبه هایـــش گفته جایی نخواهد رفت ضمن 
اینکه پرسپولیس غیر از اسدبیگی در حال حاضر هافبک 
دفاعی دیگری ندارد و بعید اســـت گاریدو این بازیکن را از 

دست بدهد.

معادله جدید بعد از افزایش سهمیه
یکی از دو خارجی پرسپولیس باید 

آسیایی باشد
با افزایش ســـهمیه بازیکنـــان خارجی حالا پرســـپولیس 

می توانـــد دو بازیکـــن خارجی دیگر جـــذب کند.
هر چند باشـــگاه هنوز خبر جدایی عبدالکریم حســـن را 
رســـماً اعلام نکرده امـــا این مدافـــع چپ را بایـــد بازیکن 

الوکره قطر دانســـت.
بـــا جدایـــی عبدالکریـــم و البتـــه تغییـــر قانون ســـهمیه 
بازیکنان خارجی تیم های لیگ برتر، باشـــگاه پرسپولیس 
با در نظـــر گرفتن ماجرای کســـر ســـهمیه خارجی هایش 
به خاطـــر کم بازی کـــردن حنانـــوف و باهویـــی، می تواند 
1+4 بازیکن خارجی در فهرســـت فصل بعد خود داشـــته 

. شد با
در حال حاضـــر و با در نظـــر گرفتن جدایـــی عبدالکریم 
حســـن، پرســـپولیس ســـه بازیکـــن خارجی بـــه نام های 
اوستون اورونوف، گئورگی گولسیانی و ایوب العملود دارد 
و دو بازیکـــن خارجی دیگر می تواند جـــذب کند که ظاهراً 
بـــرای پر کـــردن پســـت های دروازه بانی و مدافـــع چپ در 

شـــده اند. گرفته  نظر 
البته برای نـــوک خط حملـــه نیز همچنـــان بحث جذب 
یـــک مهاجـــم خارجی مطرح اســـت امـــا در نهایـــت این 
باشـــگاه می توانـــد دو بازیکـــن خارجی دیگر جـــذب کند 

که حتماً یکـــی از آنها باید آســـیایی باشـــد.
در روزهای گذشـــته برای پســـت دروازه بانـــی از یک گزینه 
ازبک و برای پســـت مدافع چـــپ یک گزینه اســـترالیایی 
مطرح شـــده بود که حتماً باشگاه پرسپولیس این مسأله 
را در نظـــر می گیرد و در بین گزینه هـــای خود بحث جذب 

بازیکن آســـیایی را دنبال خواهد کرد.
مثـــلاً اگر پرســـپولیس بـــرای پســـت دروازه بان بـــا گزینه 
کامرونی به توافق برســـد، باید مدافع چـــپ خود را از بین 
گزینه های آســـیایی انتخاب کنـــد یا چنانچه گلـــر ازبک را 
به خدمت بگیـــرد، می تواند ســـراغ مدافعان چپی خارج 

از قاره آســـیا هم باشد.
پرســـپولیس در همیـــن تابســـتان وحـــدت حنانـــوف و 
عبدالکریـــم را از دســـت داده کـــه هـــر دو می توانســـتند 
ســـهمیه آســـیایی این باشـــگاه باشـــند اما حالا باید دید 
در صـــورت جـــذب بازیکـــن خارجـــی و آســـیایی گزینـــه 
باکیفیت تر و نامدارتری نســـبت به وحـــدت و عبدالکریم 

پیـــدا خواهـــد کرد یـــا نه.

خرده گزارش

خبر

علیپور کاپیتان سوم پرسپولیس

 بـــا بازگشـــت مهاجـــم گلـــزن ســـرخ ها بـــه ایـــن تیم حـــالا او 
می توانـــد جـــزو کاپیتان هـــای ایـــن تیـــم نیـــز باشـــد.

علی علیپور خیلی زود در پرســـپولیس چهره شـــد و با گلزنی 
مقابل اســـتقلال در 19 ســـالگی و البتـــه توانمندی های فنی 
بالایی که داشـــت به ترکیب اصلی ســـرخ ها رســـید و عنوان 
آقـــای گلی لیـــگ برتر را هم به دســـت آورد تا بـــه فوتبال اروپا 

ترانسفر شود.
علیپور در شرایطی به پرســـپولیس برگشته که در مقطع قبلی 

حضـــورش در این تیم 153 بـــازی انجام داده و 6 ســـال برای این 
تیم بازی کرده اســـت. در حال حاضر امید عالیشـــاه که بیش از 200 

بـــازی برای ســـرخ ها انجام داده و ده فصـــل در تیم بازی کـــرده کاپیتان 
اول اســـت و وحید امیری که مثل علیپور مدتی از جمع ســـرخ ها جدا شـــده 

و دوباره برگشـــته با مجموع 6 ســـال حضور در این تیـــم و 171 بازی کاپیتان دوم به حســـاب می آید.
فصل قبل علیرضا بیرانوند کاپیتان ســـوم ســـرخ ها بود کـــه حالا دیگر جایی در این تیم نـــدارد و علیپور در صورت 
نیمکت نشـــینی امیری و عالیشـــاه می تواند در حکم کاپیتان وارد میدان شـــود. اتفاقی که قبـــل از رفتنش به اروپا 
در یکـــی دو بازی تجربه اش کرده بود. ســـروش رفیعی و مهدی ترابی هم دیگر بازیکنان باســـابقه پرســـپولیس به 
حســـاب می آیند که ترابی با 6 ســـال بازی و 136 مســـابقه با پیراهن ســـرخ از این تیم جدا شـــد اما سروش رفیعی 

که در ســـه مقطع برای پرســـپولیس بازی کرده 105 بازی در این تیم دارد.

شمایل جدید زیر نظر مرد اسپانیایی

تجربـــه ثابت کـــرده در فوتبال ایران، مربیان خارجی جســـارت و فرصت بیشـــتری برای 
میـــدان دادن بـــه بازیکنان جوان در ترکیـــب تیم های پرهوادار و بـــزرگ دارند و انتظار 

مـــی رود خـــوان کارلوس گاریدو نیـــز در این فصـــل از بازیکنان جوان در پرســـپولیس 
اســـتفاده کند. گاریدو که ســـابقه کار با ســـتارگان جوان در فوتبال خاورمیانه و حتی 
تیـــم ویارئـــال را دارد، در تمرینات اخیر پرســـپولیس از بازیکنان جـــوان راضی بوده و 

احتمـــال حضور این بازیکنـــان در ترکیب اصلی تیـــم وجود دارد.
محمد بادپا، مهاجم بیســـت ســـاله آکادمی پرســـپولیس یکی از این بازیکنان است که به 

نظر می رســـد مورد توجه گاریدو قرار گرفته باشـــد و شـــاید در نیم فصـــل اول لیگ، دقایقی 
بـــازی به این ســـتاره جوان برســـد. اتفاقی کـــه در دوره حضور کالدرون بـــرای مهدی عبدی رخ 

داد و این مهاجم توانســـت در اولین دربی خود زیر نظر این مربی آرژانتینی، برای تیم پرســـپولیس 
گلزنـــی کند. کالدرون در اولین مســـابقه خود به عنوان ســـرمربی پرســـپولیس نیز مقابـــل پارس جنوبی 

جم، از امیر روســـتایی جوان اســـتفاده کرد که این موضوع هواداران پرســـپولیس را شـــگفت زده کرد.
در ســـال های اخیـــر، مربیان خارجـــی لیگ ماننـــد مورایس در معرفـــی بازیکنان جوان آکادمی باشـــگاه ها بـــه فوتبال ایـــران موفق عمل 
کرده انـــد و بـــا توجه به نتایج نســـبتاً موفـــق آکادمی پرســـپولیس در ســـال های اخیر، بایـــد منتظر حضـــور بازیکنان بیشـــتری از آکادمی 
پرســـپولیس در دوره حضور خوان کارلوس گاریدو به پرســـپولیس باشـــیم. بازیکنان جوانی که در آکادمی تیم های بزرگی مثل پرسپولیس 
و اســـتقلال، معمـــولاً به پای ترس واکنش هواداران و رســـانه ها می ســـوزند و با به دســـت نیـــاوردن فرصت بازی، ســـرخابی های پایتخت 
را بـــه مقصـــد تیم هـــای کوچک تر ترک می کنند. شـــاکله تیم های بـــزرگ فوتبال کشـــور، معمولاً از آکادمی تیم های دیگر تشـــکیل شـــده و 

شـــاید جســـارت مربیان خارجی، تغییری در این روند همیشـــگی ایجاد کند.

پـــس از یک مـــاه کش وقوس بین مســـئولان باشـــگاه 
الوکره و پرســـپولیس، در نهایت این باشـــگاه قطری با 
پیشتازی نســـبت به العربی، موفق شـــده عبدالکریم 
حســـن، مدافـــع قطری سرخپوشـــان را جـــذب کند تا 

حســـن فصل بعد در لیگ ســـتارگان بـــازی کند.
 این باشـــگاه قطری با پرسپولیســـی ها بـــه توافق مالی 
خوبی رســـیده و تنها موضوع باقی مانده برای جدایی 
مدافع قطری، رســـیدن پول به حســـاب پرســـپولیس 
اســـت که احتمـــالاً این موضـــوع تا عصر امـــروز نهایی 
خواهـــد شـــد.  بـــا جدایـــی عبدالکریـــم حســـن از 
پرســـپولیس، گاریـــدو به دنبـــال پیدا کردن جانشـــین 
برای اوســـت و این مربـــی ابتدا قصد داشـــت به مانند 
دفـــاع راســـت، یک مدافـــع چپ پـــای مراکشـــی را به 

تیمـــش بیاورد که یحیی عطیـــه الله تمایلی برای حضور 
در فوتبال ایران از خود نشـــان نـــداد. بعد از منتفی 

شـــدن حضور یحیی عطیه الله در پرسپولیس، 
مدیـــران ایـــن تیم بـــه ســـراغ گزینه 
جانشـــینی حســـن رفتند و برای این 
پســـت تنها روی گزینه هـــای خارجی 

متمرکز هستند و فعلاً برنامه ای برای 
جذب مدافـــع چپ داخلـــی ندارند.

 در این میان از یک گزینه اســـترالیایی به عنوان گزینه 
پرســـپولیس نام برده می شـــد که پیگیری هـــای ایران 
ورزشی نشـــان داد باشـــگاه پرســـپولیس تمایلی برای 
خرید این مدافع چپ ندارد و مشـــغول بررســـی رزومه 

ســـایر بازیکنان پیشنهادی است.

دو روزنامـــه الشـــرق و الرایه در شـــماره های دیروز خود 
به خبر صدور رضایتنامه عبدالکریم حســـن اشاره کرده 
و از امضـــای قرارداد میـــان این بازیکن و الوکـــره خبر دادند. 
گفته می شـــود بجـــز آورده مالی خوبی که ایـــن انتقال برای 
پرسپولیس داشته، آنها قرار اســـت همکاری هایی با الوکره 

داشـــته باشند، مســـائلی نظیر برگزاری اردو در قطر.
روزنامـــه الشـــرق به نقل از منابـــع مطلع در باشـــگاه الوکره 
نوشـــته اســـت که عبدالکریم حســـن با قراردادی سه ساله 
بـــه این تیم پیوســـته کـــه این خبر شـــایعات اخیـــر مبنی بر 
پیوســـتن او به باشـــگاه العربـــی را پایان می دهـــد. جزئیات 
بیشـــتر این قرارداد بـــزودی به صورت رســـمی اعلام خواهد 
شـــد و پـــس از آن، ایـــن مدافـــع ســـابق تیـــم ملـــی قطر به 

اســـپانیا ســـفر می کند تا به ســـایر هم تیمی هایش در اردوی 
آماده ســـازی برای فصـــل 2025-2024 بپیوندد.

 تیـــم الوکره تحـــت هدایت میگل آنخل رامیرز اســـپانیایی، 
به دنبال اســـتفاده حداکثری از حضور عبدالکریم حســـن 
در خـــط دفاعی خود اســـت. بـــا توجه به مســـابقات مهمی 
کـــه ایـــن تیـــم در پیـــش دارد، از جملـــه رقابت هـــای لیگ 
قهرمانـــان آســـیا، این بازیکن یـــک تقویت قوی بـــرای دفاع 

الوکـــره خواهد بود.
عـــلاوه بر الشـــرق، روزنامـــه الرایه نیـــز در شـــماره دیروزش 
نوشـــته اســـت: الرایه ورزشـــی مطلع شد که باشـــگاه الوکره 
با عبدالکریم حســـن بازیکن تیم ملی کشـــورمان و بازیکن 

ســـابق باشـــگاه الســـد قرارداد امضا کرده است.

جانشین حسن خارجی خواهد بود
پول به حساب نشست، رضایتنامه صادر می شود 

الشرق و الرایه هم تأکید کردند

عبدالکریم با الوکره سه ساله بست

 از فصل گذشـــته فدراســـیون فوتبال با ایجاد 
کارگـــروه نظـــارت بـــر قراردادهـــای بازیکنان، 
قانـــون ســـقف بودجـــه را وضـــع کـــرد کـــه از 
همـــان بدو ورودش به فوتبـــال مورد اعتراض 
هم واقع شـــده بود و در نهایت هم نیم فصل 
گذشـــته تقریبـــاً بر همه مشـــخص شـــد این 

قانون ضمانـــت اجرایی خاصـــی ندارد.
 فدراســـیون فوتبـــال امســـال در پـــی آن بود 
کـــه قانون قبلی را بهبود ببخشـــد و در نهایت 
با مقـــررات ســـخت تری آن را راهی ســـازمان 
لیگ بـــرای اعـــلام به باشـــگاه ها کـــرد اما روز 
گذشـــته خبرگـــزاری ایرنـــا در خبـــری مدعی 
شـــد: »با توجه به مشـــکلات به وجـــود آمده 
بـــرای باشـــگاه های مدعـــی لیـــگ برتـــری در 
ثبـــت قـــرارداد بازیکنـــان خـــود و همچنیـــن 
بـــالا رفتـــن قیمـــت بازیکنـــان، قـــرار اســـت 
فدراســـیون فوتبـــال بـــا حضـــور مهـــدی تاج 
بـــزودی با باشـــگاه های لیـــگ برتـــری در این 
خصوص جلســـه ای برگزار کنـــد و به احتمال 
فـــراوان میـــزان ســـقف قراردادهـــا افزایـــش 

خواهـــد یافت.«
 انتشـــار ایـــن خبـــر واکنـــش منفـــی مدیران 
باشـــگاه پرســـپولیس را بـــه همراه داشـــت و 
شـــنیده ها حاکی از آن اســـت کـــه حتی قبل 
از برگزاری جلســـه روز گذشـــته، رضا درویش 
مخالفت خـــود را بـــا افزایش ســـقف بودجه 
به فدراســـیون فوتبال اعلام داشـــته اســـت. 
مدیرعامـــل باشـــگاه پرســـپولیس انتقـــادات 
شـــدیدی نســـبت به ایـــن افزایـــش ناگهانی 
داشـــت چـــرا کـــه او پیش تـــر بـــرای پایبندی 
به قانون ســـقف بودجه، ســـقف قـــرارداد 20 
میلیـــاردی را بـــرای تیمـــش در نظـــر گرفت و 
همین موضوع باعث شـــد تـــا درویش نتواند 
با چند ســـتاره ایـــن تیم برای تمدیـــد قرارداد 

به توافق برســـد و اگر می دانســـت فدراسیون 
قـــرار نیســـت پـــای حـــرف خـــودش بمانـــد، 
آنهـــا هم مثل ســـایر تیم ها نســـبت بـــه عقد 
قـــرارداد با مبلغ بالاتری وارد عمل می شـــدند 
تا حداقـــل بتواننـــد یـــک نفـــر از ســـتاره های 
خروجی خـــود را با افزایش مبلـــغ قراردادش 

حفـــظ کنند.
 مدیران پرســـپولیس عقیده دارند در صورت 
تحقـــق چنیـــن اتفاقـــی ایـــن تیم بیشـــترین 
ضـــرر را از ســـقف بودجـــه متحمل می شـــد 
و ایـــن افزایش ناگهانی ســـقف بودجـــه را در 
پـــی رایزنی هـــای غیرفوتبالی برخـــی از تیم ها 
می دانســـتند چرا که آنها بـــا بازیکنان مدنظر 
خـــود قرارداد های نجومی عقد کـــرده و بعد از 
اینکـــه بـــرای ثبت به مشـــکل خوردنـــد، برای 
افزایـــش ســـقف قـــرارداد دســـت بـــه دامان 
فدراســـیون فوتبـــال شـــده بودند. بـــا وجود 
ایـــن بعـــد از جلســـه دیـــروز در فدراســـیون 
فوتبال و هم اندیشـــی مدیران فدراســـیون با 
باشـــگاه های حاضر در رقابت های آســـیایی، 
مدیران پرســـپولیس حرف خود را به کرســـی 
نشـــاندند و مخالفـــت آنهـــا با بـــالا رفتن رقم 
ســـقف بودجه باعث شـــد تا درویـــش بعد از 
این جلســـه با لحـــن آرام تـــری مصاحبه کند.

 گلایه دیگر مدیران پرسپولیس از فدراسیون 
هم مربـــوط به لغو محدودیت قـــرارداد بیش 
از یک ســـال بـــا بازیکنان بالای 30 ســـال بود؛ 
ایـــن تیم در ایـــن پنجره با توجه بـــه این ماده 
دســـتورالعمل جدیـــد بـــا ســـروش رفیعـــی، 
مرتضـــی  پورعلی گنجـــی، فرشـــاد احمـــدزاده 
و وحید امیـــری قرارداد یکســـاله عقـــد کرده 
بـــود که حـــالا با لغو ایـــن موضـــوع و افزایش 
این ســـقف ســـنی به 35 ســـال، مدیران این 
تیـــم مجدداً بایـــد با بازیکنـــان تمدیدی خود 
مذاکـــره تا مدت قرارداد آنهـــا را اصلاح کنند. 
باشگاه پرســـپولیس از مرتضی پورعلی گنجی 
و فرشـــاد احمـــدزاده بـــرای افزایـــش مـــدت 
قراردادهایشـــان دعـــوت کـــرده تا به باشـــگاه 
برونـــد و ایـــن موضـــوع احتمـــالاً منجـــر بـــه 
مذاکـــرات ادامـــه دار بـــرای افزایـــش مبلـــغ 

قـــرارداد هم خواهـــد بود.

سوژه روز

محمدرضا رحیم پور
روزنامه نگار

درویش به خواسته اش رسید

خ ها می شد افزایش سقف بودجه به ضرر سر

نتیجه جلسه نتیجه جلسه 
دیروز در دیروز در 

فدراسیون فدراسیون 
فوتبال همان فوتبال همان 

چیزی شد چیزی شد 
که درویش که درویش 

می خواست می خواست 
وگرنه بعد از وگرنه بعد از 

جلسه لحن او جلسه لحن او 
آنقدر آرام نبودآنقدر آرام نبود

درویش: فوتبال ما مقابل اعداد رشد نکرده است
 روز گذشـــته رضا درویـــش، مدیرعامل 
تیم فوتبـــال پرســـپولیس در حاشـــیه 
باشـــگاه های  هم اندیشـــی  نشســـت 
آســـیایی با رئیـــس فدراســـیون فوتبال 
و کارگـــروه نقـــل و انتقـــالات گفـــت: 
»یکـــی دو باشـــگاه دیگـــر درخواســـت 
افزایـــش ســـقف بودجه را داشـــتند که 
خوشـــبختانه ریاســـت فدراســـیون و 
ســـایر اعضا با احقاق حق پرســـپولیس 
موافقـــت کردنـــد، چـــرا کـــه اگـــر قرار 
بـــود ســـقف بودجـــه بـــالا بـــرود بایـــد 

قبـــل از شـــروع نقل و انتقـــالات آن را 
اعـــلام می کردنـــد. اگـــر مبلـــغ ســـقف 
بـــالا می رفت مـــا می توانســـتیم ســـه، 
چهـــار بازیکنی را که از ما جدا شـــدند، 
حفـــظ کنیم چـــون هـــر کـــدام از آنها 
درخواســـت داشـــتند تـــا 10، 15 میلیارد 
رقم قراردادشـــان زیاد شـــود، اما چون 
ما باید ســـقف قـــرارداد را رعایت کنیم 
مجبور بودیم با آنهـــا همکاری نکنیم.«

 مدیرعامـــل پرســـپولیس ادامـــه داد: 
»فدراســـیون خوشـــبختانه بـــا افزایش 

ســـقف قـــرارداد مخالفت کـــرد و برای 
قبلـــی  آینـــده همـــان ســـقف  فصـــل 
پابرجـــا ماند. البته گفتند برای شـــروع 
فصل هـــای بعد می شـــود روی ســـقف 
بودجه همفکری مجددی انجام شود. 
البته مـــن به عنوان مخالـــف گفتم اگر 
ســـقف بودجـــه پایین تـــر بیایـــد بهتـــر 
اســـت، چـــون فوتبال ما مقابـــل اعداد 

رشـــد نکرده اســـت.«
 درویـــش در پایان یـــادآور شـــد: »صد 
درصد اگر بناســـت یـــک حرکتی مداوم 

باشـــد باید همه ارکان فوتبال دست به 
دســـت هم بدهند. نه فدراســـیون و نه 
ســـازمان لیگ و نه باشگاه ها به تنهایی 
نمی توانند این بار را به دوش بکشـــند. 
اگر قرار اســـت فوتبال، لیگ و تیم ملی 
خوبی داشـــته باشـــیم، باید ســـازمان 
لیـــگ، فدراســـیون و همـــه باشـــگا ه ها 
با هـــم تعامـــل کنند. ضمـــن اینکه اگر 
باشـــگاه های بزرگ با هم تعامل داشته 
باشـــند می توانند جلوی ایـــن افزایش 

قیمت هـــا را بگیرند.«

دروازه بان ســـابق پرســـپولیس با زشـــت 
خواندن اقدام سنگربان قبلی پرسپولیس 
در فســـخ قرارداد یکطرفه با پرســـپولیس 
گفـــت: »بعد از جنجالی که بیرانوند فصل 
قبل درســـت کرد، به نظرم ایـــن بار هم با 
جدایی از پرســـپولیس و حاشیه هایی که 

به وجود آورد با روح و روان هواداران بازی 
کرد و به همین دلیل پرســـپولیس باید به 
دنبال محکوم ســـاختن این دروازه بان و 
جریمه نقدی اش باشـــد و یک دروازه بان 
خوب به جای دروازه بان جنجالی ســـابق 
خـــودش جذب کند. گوهـــری دروازه بان 
خیلی خوبی اســـت اما من شخصاً اعتقاد 
دارم حضـــور حامد لک که تجربه بســـیار 
بالایی دارد در کنار گوهری می تواند دروازه 
پرســـپولیس را برای مسابقات آینده حتی 
بازی های آسیایی به بهترین شکل ممکن 

بیمه کند.«
معمارزاده ادامه داد: »اخباری و گزینه های 

دیگر داخلی که نامشان مطرح می شود به 
هیح وجه گزینه های خیلی خوبی نیستند 
و اینطـــوری حکـــم آزمون و خطـــا خواهد 
داشت اما اگر زمینه حضور لک فراهم شود 
او بهترین است. اگر هم این امر فراهم نشد 
پرسپولیس باید از یک دروازه بان خارجی 
اســـتفاده کند تا برای مســـابقات آسیایی 
مشکلی به وجود نیاید چون دو دروازه بان 
داخلی پرسپولیس برای مسابقات داخلی 
بهترین هستند و هیچ مشکلی نخواهند 
داشـــت. به هر حـــال امیـــدوارم بهترین 
تصمیم ممکن در این رابطه گرفته شود.«
دروازه بان ســـابق پرســـپولیس با انتقاد از 

سیســـتم جـــذب بازیکن در این باشـــگاه 
گفـــت: »به نظرم بایـــد کمیته فنی جوانی 
متشـــکل از بازیکنـــان چنـــد ســـال قبل 
پرسپولیس که در هر پست بهترین بودند 
تشکیل شود تا مدیریت باشگاه بر اساس 
لیستی که ارائه می شود بهترین بازیکنان 
را انتخاب کنند. مثلاً برای انتخاب پست 
دروازه بان باید از بزرگانی نظیر عابدزاده و 
بهروز ســـلطانی خواسته شود یا مثلاً برای 
انتخاب مهاجم هم از فرشاد پیوس و ناصر 
محمدخانی یا محســـن خلیلی خواســـته 
شـــود تا آنها بهترین گزینه ها را برای فصل 
جدید پرسپولیس انتخاب کنند تا آزمون 

و خطا با این روش به حداقل برسد و روش 
کاری به گونه ای نباشـــد که شخص معاون 
ورزشی باشگاه به تنهایی مسئولیت جذب 
بازیکنان جدید را بر عهده داشته باشد.«

معمـــارزاده در پایـــان حرف هایش از یک 
خوشـــبینی دربـــاره پرســـپولیس حـــرف 
می زند: »کســـب عناوین قهرمانی متعدد 
در پرســـپولیس موجـــب شـــده بازیکنان 
ایـــن تیم از لحاظ روانـــی از بقیه بازیکنان 
تیم هـــای دیگر بـــرای کســـب موفقیت و 
قهرمانی جلوتر باشند. نکته ای که خیلی 
به پرســـپولیس در کسب عنوان قهرمانی 

کمک خواهد کرد.«

پرسپولیس جای آزمون و خطا نیست
معمارزاده: حامد لک نشد، گلر خارجی بگیرند

نقل قول

ناصر قراگزلو
روزنامه نگار



مصاحبه و خبر

فرشید سمیعی: امیدوارم هفته اول 
VAR داشته باشیم

فرشـــید ســـمیعی، مدیرعامـــل باشـــگاه اســـتقلال در 
نشســـت مخصوص بـــه افزایـــش میزان ســـقف بودجه 
حضـــور یافـــت. در خلال ایـــن برنامه درباره اســـتفاده از 
کمـــک داور ویدئویـــی نیز صحبت هایی مطرح شـــد که 
فرشید ســـمیعی درباره اســـتفاده از آن صحبت هایی به 
زبـــان آورد. مدیرعامل باشـــگاه اســـتقلال پیرامون این 
موضوع گفت: »با دعوت فدراســـیون فوتبال در جلســـه 
شـــرکت کردیم و پیشـــنهادات خودمان را هـــم دادیم. از 
مرکز VAR که به همت رئیس فدراســـیون آماده شـــده 
هم بازدید کردیم. امیدواریم با تلاش دوســـتان از هفته 
اول VAR را داشته باشیم. از زحمات فدراسیون فوتبال 

و ریاســـت آن تشـــکر می کنم.«

مذاکرات استقلال با بازیکن سابق سرخ ها
نعمتی در راه آبی

شـــایعه شـــده پـــای ســـیامک نعمتـــی، هافبـــک فصل 
قبـــل باشـــگاه تراکتور بـــه میز مذاکـــره با اســـتقلال باز 
شـــده و ایـــن تیم ایـــن بازیکن راهـــم مد نظر قـــرار داده 
اســـت. هافبک ســـابق پرســـپولیس که به طور قطعی با 
باشـــگاه تبریزی خداحافظی کرد، حالا طبق شـــنیده ها 
قرار اســـت بـــا مســـئولان اســـتقلال پـــای میـــز مذاکره 
بنشـــیند تا وضعیت او برای فصل بعد مشـــخص شـــود. 
نعمتـــی 6 ســـال در تیـــم پرســـپولیس حضور داشـــت و 
ســـال 1402 بـــه تراکتـــور پیوســـت که حـــالا بعـــد از یک 
 ســـال همـــکاری با این باشـــگاه تصمیم بـــه خداحافظی 

گرفته است.
در حالـــی کـــه صحبت های زیـــادی مبنی بـــر حضور این 
بازیکـــن در اســـتقلال مطرح شـــده اســـت، حـــالا باید 
دیـــد در روزهـــای آینده مذاکرات اســـتقلالی ها با نعمتی 
بـــه کجا خواهد رســـید و آیـــا او بعـــد از رامیـــن رضاییان 
دومین پرسپولیســـی می شـــود که این فصل به باشـــگاه 
رقیب پیوســـته اســـت یا نه. بدون شـــک اگر نعمتی نیز 
در تور اســـتقلال قرار بگیرد باشـــگاه اســـتقلال از لحاظ 
روانی برتری محسوســـی نســـبت به پرسپولیس خواهد 

داشت. 
 

شماره استثنایی بر تن رامین
 رامین رضاییان با پوشـــیدن پیراهن شـــماره 10 استقلال 
ایـــن فصل چالـــش بزرگـــی در پیـــش دارد. مدافع فصل 
قبـــل ســـپاهان که ســـال ها ســـابقه حضـــور در باشـــگاه 
پرســـپولیس را داشـــت، بعد از کش و قوس های فراوان 
به جمع آبی پوشـــان پیوســـت که با نظر مدیران باشگاه، 
پیراهـــن 10 بـــه او اختصاص پیدا کرده اســـت. قبل از این 
برخـــی بازیکنانـــی که شـــماره 10 را به تن کـــرده، عملکرد 
خوبی داشـــته اند؛ هرچند مـــوارد ناموفقی نیز وجود دارد 
اما حـــالا همین موضوع کار رضاییان را ســـخت تر از قبل 
می کنـــد.  او فصـــل قبل در 27 بازی برای طلایی پوشـــان 
ســـپاهان بـــه میـــدان رفـــت کـــه موفق بـــه ثبـــت 7 گل 
شـــد وعملکـــرد مطلوبی داشـــت. حـــالا باید دیـــد روند 
موفقیت آمیـــز او با لباس ســـپاهان در تهـــران هم ادامه 
خواهد داشـــت یا نه. اینکه اســـتقلال پیراهن مهم خود 
را بـــه تن یک تـــازه وارد می کند نشـــان دهنده اهمیت این 
خرید اســـت و باید دیـــد رضاییان در اســـتقلال به همان 
بازیکنـــی تبدیل خواهد شـــد که همه انتظـــارش را دارند 

خیر؟ یا 
 

آینده خالدآبادی چه می شود؟
چالش جدید استقلال با گلر بوسنیایی

گلر بوســـنیایی جدید اســـتقلال ممکن اســـت باشـــگاه 
را به دردســـر بینـــدازد. در حالی که تکلیف سیدحســـین 
حســـینی بـــرای مانـــدن در اســـتقلال مشـــخص نبود، 
مسئولان باشـــگاه با ودران کیوسفســـکی گلر بوسنیایی 
بـــه توافق رســـیدند تا جایگزیـــن حســـینی درون دروازه 
اســـتقلال باشـــد. حالا بعد از حل شدن مشکل کاپیتان 
اســـتقلال و ماندن او، باشـــگاه در روزهـــای اخیر به فکر 
فـــروش گلـــر خارجی خـــود افتاده کـــه البته با چالشـــی 
جدید روبه رو شـــده اســـت؛ درحالی که باشـــگاه شمس 
آذر قزویـــن خواهـــان جذب کیوسفســـکی بـــوده، حالا 
منصرف شـــده اســـت و این دروازه بان مشـــتری دیگری 
هـــم ندارد تـــا اینطور به نظر برســـد کـــه ایـــن دروازه بان 
ســـابقه درخشـــانی ندارد و کســـی مایـــل به خریـــد او از 
اســـتقلال نیســـت. در چنین شـــرایطی حالا دو راه برای 
مســـئولان باقـــی می مانـــد؛ یـــا او را نگـــه داشـــته و روی 
نیمکـــت بنشـــانند و یا بـــا ضرر و زیان فســـخ قـــرارداد او 
کنـــار آمـــده و با پرداخـــت مطالباتش بـــا او خداحافظی 
کننـــد. البتـــه در ماجرای گلـــر بوســـنیایی باید وضعیت 
دیگـــر دروازه بان اســـتقلال را نیـــز مورد توجه قـــرار داد. 
اگـــر ایـــن دروازه بـــان در اســـتقلال بماند خالدآبـــادی از 

این باشـــگاه جدا خواهد شـــد.

7 استقلال

در هفتـــه گذشـــته، رســـمی شـــدن انتقال 
رامیـــن رضاییـــان بـــه اســـتقلال و صالـــح 
حردانـــی بـــه ســـپاهان، از مهم تریـــن اخبار 
فوتبـــال ایـــران بود که ســـر و صـــدای زیادی 
در رســـانه ها ایجاد کرد. حواشـــی این بمب 
خبـــری فوتبـــال ایـــران بـــه قـــدری بـــود که 
کمتر کســـی بـــه متن ایـــن ماجـــرا و حضور 
ایـــن دو بازیکن در ترکیب دو تیم ســـپاهان 
و اســـتقلال بـــا وجود تفـــاوت ســـبک بازی 
ایـــن دو تیم و تفکـــرات ژوزه مورایس و جواد 

نکونـــام اشـــاره می کند.

دو تیـــم ســـپاهان و اســـتقلال، در فصـــل 
گذشـــته ســـبک بازی کامـــلاً متفاوتـــی را در 
پیـــش گرفتنـــد. تمرکـــز اســـتقلالی ها روی 
اســـتحکام خط دفاعی و خلـــق موقعیت از 
کناره هـــا، بویـــژه ســـمت چپ زمیـــن بود و 
ســـپاهانی ها روی حمـــلات ســـریع و قدرت 
تهاجمی رامین رضاییان در ســـمت راســـت 
زمین ســـرمایه گذاری کرده اند. حالا ســـؤال 
اینجاســـت که با توجه به تفاوت سبک بازی 
دو تیـــم، چطـــور دو بازیکـــن اصلی ســـمت 
راســـت اســـتقلال و ســـپاهان بـــه راحتی در 

ایـــن تیم هـــا جابه جا می شـــوند؟
با توجـــه به دیگر خریدهای اســـتقلال مثل 
میلاد زکی پور و ســـامان فلاح، احتمال بازی 
تیـــم جـــواد نکونام با سیســـتم ســـه دفاعه 
افزایـــش یافته و جدایی احتمالی ابوالفضل 
جلالـــی، باعـــث تمرکـــز بیشـــتر حمـــلات 
اســـتقلال روی ســـمت راســـت خط حمله 

خود با حضـــور رضاییان خواهد شـــد. البته 
که در ســـبک بازی مورایس، هـــر دو بازیکن 
یعنـــی رضاییـــان و زکی پـــور بـــه عنـــوان دو 
مدافـــع رونـــده در زمیـــن حضور داشـــتند و 
بایـــد دید جواد نکونام چطـــور از ویژگی این 
بازیکنان در ســـبک بازی متفاوت خود بهره 

. د می گیر
این روند نقل و انتقالاتی، نشـــان دهنده این 
موضوع اســـت که در طول فصل باید شاهد 
رویکردی متفاوت در ســـبک بازی استقلال 

بویژه در فاز خلق موقعیت باشـــیم.
روی  پیـــش  چالش هـــای  از  دیگـــر  یکـــی 
اســـتقلال، نداشـــتن بازیکن ذخیـــره برای 
بـــا  گذشـــته  فصـــل  در  اســـت.  رضاییـــان 
مصدومیـــت یامگا، صالح حردانـــی جای او 
را در ترکیـــب اســـتقلال پر کرد امـــا در حال 
حاضر با در دســـترس نبودن هر دو بازیکن، 
جانشین مطمئنی برای رضاییان در ترکیب 

این فصل اســـتقلال وجود ندارد و در صورت 
مصدومیـــت ملی پـــوش باتجربـــه، جـــواد 
نکونـــام روزهـــای ســـختی در لیگ امســـال 

پیـــش رو دارد.
در ترکیـــب ســـپاهان نیـــز حضـــور صالـــح 
حردانـــی، آریـــا یوســـفی و خریـــد احتمالی 
وحـــدت حنانـــوف، ترافیکـــی را در ســـمت 
راســـت خط دفاع ایـــن تیم ایجـــاد خواهد 
کـــرد. البته با توجه بـــه ویژگی های متفاوت 
رضاییان با حنانـــوف و حردانی، مورایس کار 
دشـــواری برای پر کردن جای خالی رضاییان 
در ترکیـــب این فصل خود خواهد داشـــت. 
اســـتفاده از کنـــاره زمین، بیشـــترین نقش 
را در موقعیت ســـازی برای تیم ســـپاهان در 
فصل گذشـــته لیـــگ برتـــر ایران داشـــت و 
حالا مورایـــس نیز مثل جـــواد نکونام، باید 
رویکـــردی متفاوت برای فصـــل جدید خود 

در پیـــش بگیرد.

تغییر رویه فنی با دو انتقال جنجالی
رضاییان چه نقشی در تیم نکونام دارد؟

هاشمی نسب و رضاوند درکمیته اخلاق
دردسر هفته های آخر تمامی ندارد

بعد از مذاکرات ناموفق با استقلال و چند تیم دیگر
مشتریان مرادمند آب رفت

روز گذشـــته مهـــدی هاشمی نســـب و آرش 
رضاوند به کمیته اخلاق فدراســـیون فوتبال 
احضـــار شـــدند. دلیـــل احضـــار ایـــن دو به 
کمیتـــه اخلاق به اتفاقـــات هفته های پایانی 
لیـــگ برتـــر مربـــوط می شـــود. در آن ایـــام 
اســـتقلال بشـــدت در رقابت با رقیب سنتی 
قرار داشـــت و به دنبال قهرمانـــی بود که گاه 
با اشـــتباهات داوری از قافلـــه دور می ماند. 
افـــرادی همچون هاشمی نســـب نیز همواره 
پـــای ثابـــت اعتراض هـــا بودند و هیـــچ گاه 
ســـکوت نکردنـــد تـــا امـــروز دســـت کمیته 
اخـــلاق فدراســـیون فوتبـــال بـــرای احضـــار 
آنهـــا بـــاز باشـــد. رضاونـــد نیـــز در مقعطی 
اســـتوری هایی منتشـــر کرد که اکنـــون برای 
او دردسرســـاز شـــده اســـت. احضارهـــای 
اخیـــر بایـــد برای اســـتقلالی ها یک هشـــدار 
جدی باشـــد تا فصل آینده عمیقاً از سلسله 

اقداماتی که موجب حضور در کمیته اخلاق 
و توضیح دهی می شـــود، دوری کنند. بدون 
شـــک فاکتور مهمی که استقلال را به سمت 
موفقیت ســـوق خواهد داد، آرامش است و 
این باشـــگاه هیچ گاه به اهـــداف بزرگ خود 
دســـت نخواهـــد یافت مگـــر اینکـــه آرامش 
در خـــود حاکـــم کنـــد. البتـــه اســـتقلالی ها 
خود را به واســـطه تصمیمات داوری همواره 
متضررشـــده می داننـــد امـــا تردیـــدی نباید 
داشـــت که هرچه بـــه این مســـائل پرداخته 
شـــود یا دشـــمن فرضی ساخته شـــود، برای 
اســـتقلال نتیجه مطلوبی به همراه نخواهد 
داشـــت و بـــر مشـــکلات ایـــن تیـــم خواهد 
افـــزود. بـــرای فصل جدیـــد بهتر اســـت که 
همـــه عوامـــل اعـــم از کادر فنـــی و بازیکنان 
از ابتدای لیـــگ بنای احتـــرام به تصمیمات 

داوران را در پیـــش بگیرند.

محمـد حسـین مرادمنـد، مدافـع فصـل 
قبل استقلال همچنان بلاتکلیف است. 
درحالی که شـنیده می شود این مدافع از 
باشـگاه پرسپولیس پیشـنهاداتی دارد اما 
ایـن موضـوع صحـت نداشـته و همچنان 
بعـد مشـخص  بـرای فصـل  او  وضعیـت 
قبـل  مرادمنـد  محمدحسـین  نیسـت. 
مسـئولان  بـا  مذاکـره  میـز  پـای  ایـن  از 
اسـتقلال نشسـته بـود امـا از آنجایـی کـه 
خواهـان مبلغ سـنگینی بود، با مخالفت 
باشـگاه روبـرو شـد و طرفیـن بـه توافـق 
نرسـیدند. بعـد از عـدم تمدیـد قـرارداد 
خوزسـتان  فـولاد  باشـگاه  آبی هـا  بـا  او 
تنهـا تیمـی بـود کـه تمایـل بـه جـذب این 
مدافـع داشـت امـا بخاطـر مصدومیـت 
و بی ثباتـی او در فصـل قبـل، فولادی هـا 
هـم از عقـد قـرارداد بـا مرادمنـد منصـرف 

شـده و عقب نشـینی کردند. حالا همین 
هـم باعـث شـده کـه ایـن مدافـع از اینجـا 
رانـده و از آنجـا مانـده شـود تـا همچنـان 
تکلیفـش بـرای فصـل بیسـت و چهـارم 
مشـخص نباشـد. از طرفـی اسـتقلال در 
ایـن مـدت خـط دفـاع خـود را بـه خوبـی 
پوشـش داده و بـا حضـور رافائـل سـیلوا، 
آرمین سهرابیان، ایمان سلیمی، سامان 
فـلاح و روزبـه چشـمی  و جـذب رامیـن 
رضاییـان سـهمیه خـط دفاعـی اسـتقلال 
عمـلاً پـر شـده و جایـی بـرای مرادمنـد 
باقـی نمی مانـد. البتـه کـه ممکـن اسـت 
در روزهـای آینـده او بـا باشـگاه بـه توافـق 
رسـیده و در اسـتقلال ماندنـی شـود امـا 
حتـی اگـر ایـن اتفـاق هـم بیفتـد قطعـاً بـا 
مبلغـی پایین تـر از چیـزی کـه مرادمنـد 

مطالبـه کـرده، خواهـد بـود.

تلاش نافرجام پرسپولیس برای جذب گلر آبی ها

حسینیدرقفستوریاستقلالمیماند

 
از روزی که فصل بیســـت و سوم به پایان 
رســـید، ماجراهای سیدحسین حسینی 
شـــروع شـــد. ابتـــدا ایـــن دروازه بـــان به 
دلیـــل اتفاقاتـــی کـــه در میانه های فصل 
رخ داد بـــا موانعی برای بازگشـــت به تیم 
مواجه شـــد و حتـــی در مقطعی صحبت 
از حضـــور او در لیـــگ یونـــان بـــود. امـــا 
دیـــری نپاییـــد کـــه مشـــکلات همـــوار و 
حســـینی مجـــوز حضـــور در تمرینـــات 
اســـتقلال را بـــه دســـت آورد و اکنون نیز 
در تمرینـــات تیمـــش حضـــور دارد. امـــا 
مســـأله  دیگـــری کـــه باعث شـــده تداوم 
حضـــور ایـــن دروازه بـــان در اســـتقلال 

تحت الشـــعاع قـــرار بگیرد، پیشـــنهادی 
اســـت کـــه از جبهه ســـرخ به او رســـیده 
بـــا جدایـــی  اســـت. پرســـپولیس کـــه 
بیرانونـــد، خـــود را بشـــدت در مخمصه 
می بیند و از ســـویی رامیـــن رضاییان نیز 
در تور اســـتقلال افتاد، به دنبال وسوسه 
دروازه بان آبی اســـت تا شـــاید یک اتفاق 
بزرگ را در نقل و انتقالات به ســـود خود 
رقم زده و شـــماره یک آبی ها را که اکنون 
به لحـــاظ مالی با باشـــگاه دچار اختلاف 

اســـت، به خدمـــت بگیرد.
جذب سیدحســـین حســـینی از ســـوی 
پرســـپولیس امـــا کار ســـاده ای نیســـت. 
اولاً کـــه او همچنـــان تحـــت قـــرارداد بـــا 
باشـــگاه اســـتقلال اســـت و اگر بخواهد 
ایـــن تیم را تـــرک کرده و به پرســـپولیس 
برود، باید از باشـــگاه رضایتنامه دریافت 
کند. مســـأله دیگری که حضور حســـینی 
می کنـــد،  دشـــوار  را  پرســـپولیس  در 
صـــورت  در  کـــه  اســـت  هجمه هایـــی 

جدایی این دروازه بان از ســـوی هواداران 
اســـتقلال باشـــگاه را تحت الشـــعاع قرار 
خواهـــد داد و همیـــن موضـــوع کافـــی 
اســـت تا مدیـــران آبی بررســـی وضعیت 
سیدحسین حســـینی را در اولویت خود 
قرار دهند و تکلیف او را مشـــخص کنند.

حســـینی از فصـــل پیش مطالباتـــی دارد 
که به طـــور قطع اگر باشـــگاه اســـتقلال 
اقدامـــات لازم در راســـتای پرداخـــت آن 
را انجـــام دهد، مشـــکلات از بین خواهد 
رفـــت و حســـینی همچنـــان در ترکیـــب 
اســـتقلال حضـــور خواهـــد داشـــت امـــا 
اگر بـــه هـــر دلیل باشـــگاه اســـتقلال در 
پرداخـــت این مطالبـــات ناتوان باشـــد، 
ممکن اســـت گره کور تر شـــود و با وجود 
اینکـــه حســـینی در تمرینـــات تیمـــش 
حضـــور دارد، ناگهـــان تصمیمات دیگری 
اتخاذ کنـــد؛ هرچنـــد که حســـینی بارها 
عشـــق و علاقه خود به باشـــگاه استقلال 
را بیـــان کرده و بعید اســـت کـــه با چنین 

تصمیـــم عجیبـــی خـــود را در معـــرض 
انتقادات تند هواداران باشگاه استقلال 

قرار دهد. حســـینی خـــوب می داند که 
هرچـــه در اســـتقلال ریشـــه بدوانـــد، 

آینـــده بهتـــری در ایـــن باشـــگاه در 
انتظـــارش خواهد بـــود و می تواند 

بعد از پایان دوران فوتبال خود، 
برای ادامـــه کار روی باشـــگاه 

اســـتقلال حســـاب ویـــژه ای 
بـــاز کند.

سوژه روز

رضا حمیدی
خبرنگار

نگاه فنی

ایلیا بهزاد اول
خبرنگار
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تاکنـــون 5 بازیکـــن بـــه اســـتقلال ملحـــق 
شـــده اند؛ رامین رضاییان، سامان فلاح، 
میلاد زکی پور، محمدحســـین اسلامی 
و علیرضـــا کوشـــکی. خریدهای تا به 
امـــروز اســـتقلال در پســـت دفاع و 
وینگـــر قابلیت بـــازی دارند و عملاً 
تاکنـــون هیچ اقدامی در راســـتای 
تقویـــت خـــط میانـــی نشـــده که 
ایـــن وضعیـــت نگرانی هایـــی 
بابـــت عملکرد خـــط میانی 
اســـتقلال در فصـــل آتـــی به 
وجـــود آورده اســـت. فصـــل 
و  نیک نفـــس  رضاونـــد،  پیـــش 
مهدی پور)این یکی بـــه دلیل مصدومیت( 
نتوانســـتند انتظـــارات را بـــرآورده کننـــد و 
اســـتقلال هرچـــه بـــه دســـت آورد توســـط 
مدافعان و وینگرهای خـــود بود و در مقطع 
کوتاهـــی نیـــز مهاجمـــان تخصصـــی بـــه داد 
این تیـــم رســـیدند. درواقع اســـتقلال فصل 
پیش در دو پســـت احســـاس نیـــاز می کرد و 
با اینکه در پســـت دفاع شـــرایط رو به راه بود 
-کلین شـــیت ها مؤید ایـــن ادعاســـت- اما در 
پســـت هافبک میانی و مهاجم نیاز به تقویت 
تیـــم بود که تا آخر فصل جـــواد نکونام کج دار 
و مریـــز پیش رفـــت و بـــا محوریـــت وینگرها 

توانســـت بـــه نوعی تـــا دقایـــق پایانـــی لیگ 
گذشـــته در صف مدعیان باشـــد. برای فصل 
جدیـــد امـــا انتظـــار این اســـت که ســـرمربی 
اســـتقلال در ایـــن پســـت تیمـــش را تقویت 
کنـــد، به خصـــوص اینکه دیگـــر مهدی پور که 
فصـــل پیش تنها طراح خط میانی محســـوب 
می شـــد، به دلیل مصدومیت لااقل نیم فصل 
قـــادر به همراهـــی تیمش نیســـت و درنتیجه 
اســـتقلال نیاز دارد با جذب یـــک بازیکن برای 
این پســـت نیازهایش را تأمیـــن کند. واقعیت 
این اســـت کـــه نـــه رضاونـــد و نـــه نیک نفس 
قابلیـــت بـــرآورده کـــردن نیازهای اســـتقلال 
در ایـــن پســـت را ندارنـــد و روزبـــه چشـــمی و 
حامدی فر نیز -اگر در اســـتقلال بماند- اساساً 
هافبک دفاعی هستند و نمی توانند به عنوان 

عناصر بازیســـار ایفای نقـــش کنند.
 

شاید علی کریمی بتواند
تنهـــا عنصـــری کـــه اکنـــون قابل پـــر کردن 
خلأ هـــای موجـــود در خـــط میانـــی را دارد، 
علی کریمی اســـت. این بازیکن احتمالاً اگر 
به اســـتقلال بیاید، می تواند برای اســـتقلال 
گره گشا باشـــد. کریمی به طور ذاتی بازیکنی 
اســـت برای ایفـــای نقش در پســـت هافبک 
بازیساز و اگر اســـتقلال در نهایت بتواند این 

بازیکن را بـــه خدمت بگیرد، در این پســـت 
وضعیـــت مطلوبی برایـــش رخ خواهد داد و 

به نوعـــی موازنه برقرار خواهد شـــد.

علی کریمی، تنها امید تقویت خط هافبک
استقلال غافل از تقویت خط میانی

انباشت پرونده های انضباطی در کمیته استیناف
دادرس: فرصت کافی برای 

رسیدگی نداریم
پرونده های انضباطی لیگ بیست و 
ســـوم همچنان در کمیته استیناف 
باز اســـت. بیســـت و ســـومین دوره 
لیـــگ برتـــر فوتبال با تمام حواشـــی 
آن به پایان رســـید اما پرونده های آن 
همچنـــان در کمیته اســـتیناف گیر 
کرده و روی یکدیگر تلنبار شـــده اســـت. با خونسردی کمیته استیناف تعداد 
پرونده های بررسی نشده به حدی بوده که از شمارش خارج است. همچنین 
آنقدر از زمان وقوع این اتفاقات گذشـــته اســـت که دیگر کسی حتی بعضی از 
آنها را به یاد هم نمی آورد. در چنین شـــرایطی که چیز زیادی به شـــروع فصل 
جدید لیگ برتر باقی نمانده است و بیست و پنجم مرداد فصل جدید شروع 
می شود، هنوز تکلیف متخلفین فصل قبل روشن نشده است و این پرونده ها 
همچنان روی زمین باقی مانده اســـت. این در حالی است که مهدی دادرس 
عضو کمیته استیناف واکنش خنده داری به این موضوع دارد و با خونسردی 
می گوید: »در حال بررســـی تک تک این پرونده ها هستیم اما تعداد آنها زیاد 
است و زمان لازم داریم.این پرونده ها از سه شعبه به کمیته استیناف می آید و 
باید به نوبت بررسی شود.« اینطور که از صحبت های این عضو کمیته انضباطی 
معلوم اســـت به رغم زمان زیادی که از وقوع بعضی از این پرونده ها گذشـــته 
است، دوستان کمیته استیناف هنوز فرصت کافی برای بررسی آنها را ندارند 

و همچنان به زمان نیاز دارند.
او همچنین درادامه صحبت هایش هم رســـیدگی به این پرونده ها تا شـــروع 
فصل جدید لیگ برتر قطعی ندانســـت: »سعی می کنیم بعضی از پرونده ها را 
که مهم تر است تا شروع لیگ برتر بررسی کنیم.« دادرس همچنین در پاسخ 
به این سؤال که کدام یک از پرونده ها مهم تربوده و قرار است به آن رسیدگی 

شود پاسخی نداد و آنها را محرمانه دانست!

مصاحبه

فائزه زمانی
خبرنگار

مذاکره آبی پوشان با هافبک سابق در 
آن سوی مرز 

کریمی در ترکیه استقلالی می شود

باشـــگاه اســـتقلال با علی کریمـــی هافبک 
مذاکـــره  ترکیـــه  در  اســـپور  کایســـری 
می کند. بعـــد از مدت هـــا بالاخـــره قـــرار 
اســـت اســـتقلالی ها در ارزروم اردو بزننـــد و 
حـــالا همیـــن موضوع باعث شـــده اســـت 
تـــا مســـئولان باشـــگاه بخواهند بـــا یک تیر 
دو نشـــان بزننـــد؛ در حالی کـــه از مدت ها 
قبل صحبت هایی مبنی بـــر تمایل نکونام 
به جذب کریمی مطرح شـــده بـــود حالا از 
آنجایی که این هافبک ســـاکن ترکیه بوده 
و اســـتقلالی ها هـــم بـــرای اردو راهـــی این 
کشور می شوند، به احتمال زیاد در حاشیه 
تمرینـــات آبی هـــا، مســـئولان اســـتقلال با 
کریمی مذاکره خواهند کرد تا شـــانس خود 
را بـــرای جذب ایـــن لژیونر امتحـــان کنند.

جذب
سیدحسین

حسینیازسوی
پرسپولیس
کارسادهای
نیستچراکه
اوهمچنان

تحتقراردادبا
باشگاهاستقلال

است



در حاشیه

در حالـــی که نهادهای ورزشـــی جهان چشـــم 
بـــر وقایع خونبـــار غـــزه بســـته و اســـرائیل را 
از المپیـــک اخـــراج نکرده انـــد، در کمتریـــن 
فاصلـــه زمانی تـــا شـــروع المپیک تابســـتانی 
۲۰۲۴ در شـــهر پاریس پایتخت فرانســـه، مردم 
دنیـــا حضور پررنگـــی در فضای مجـــازی دارند 
و خواســـتار محرومیـــت ورزشـــکاران رژیـــم 
صهیونیســـتی از شـــرکت در رویـــداد نخســـت 

ورزشـــی دنیا هســـتند.
این در حالی اســـت کـــه IOC تاکنون بـــا رفتار 
دوگانـــه تصمیمـــی بر اخـــراج این ورزشـــکاران 
نداشـــته و برعکس صحنـــه پاک ورزشـــی را با 
حضـــور جنایتکارانی کـــه دستشـــان به خون 
کـــودکان بی گناه غـــزه آغشـــته اســـت، آلوده 

می کنـــد.
یکی از ایـــن افراد جنایتکار، شـــای کاکن عضو 
تیـــم ملـــی قایقرانی بادبانی اســـرائیل اســـت 
کـــه عضو این ارتش تروریســـتی اســـت؛ ارتش 
جنایتـــکار که در باریکه غزه مشـــغول کشـــتار 

و نسل کشـــی علیه مـــردم بی گناه هســـتند.
در حالـــی کـــه فلســـطینی ها بـــا کشـــتار رژیم 
صهیونیســـتی علیـــه غـــزه روبـــه رو هســـتند و 
معترضان حامی فلســـطین در سراسر جهان، 
از کمیتـــه بین المللـــی المپیک خواســـته اند 
ایـــن رژیم را از حضـــور در المپیـــک منع کند، 
در کمـــال تعجب کمیتـــه المپیـــک جهانی با 
بی خیالـــی تمام اجـــازه حضور به ایـــن تبهکار 
را داده است. براســـاس آمارها، حدود ۳۸ هزار 
فلســـطینی از جمله دســـت کم ۱۵ هزار کودک 
در حمله هـــای رژیـــم صهیونیســـتی در غزه از 
۱۵ مهـــر ۱۴۰۲ تا کنون به شـــهادت رســـیده اند.

کســـانی که خواهان این ممنوعیت هســـتند، 
می گوینـــد رژیم صهیونیســـتی کـــه در دیوان 
بین المللی دادگســـتری به نسل کشـــی متهم 
شـــده اســـت، باید با پیامـــد اقدام هـــای خود 

روبه رو شـــود.
رژیم صهیونیســـتی بـــا وجود جنگ و کشـــتار 
طـــی حـــدود ۱۰ ماه گذشـــته با هیـــچ تهدیدی 
بـــرای محرومیـــت از مســـابقه های المپیـــک 

مواجه نیســـت.

مردم دنیا خواستار عدم حضور 
ورزشکار جنایتکار

زن ارتشی و کودک کش 
صهیونیست را  از المپیک 

اخراج کنید

iranvarzeshii

فیلم ســـینمایی زاتوپک محصول ســـال ۲۰۲۱ از کشـــور چک، به داســـتان زندگی یکـــی از بهترین دونده هـــای ادوار المپیک 
یعنی امیـــل زاتوپک از چکســـلواکی می پردازد. 

او کـــه بـــه عنوان یکی از بهترین دونده های تاریخ شـــناخته می شـــود، ۴ مدال طلا و یک نقره در المپیک کســـب کرده و اوج 
کار او، زمانـــی بـــود که در المپیک ۱۹۵۲ هلســـینکی بـــرای اولین بار تصمیم به حضـــور در رقابت های ماراتـــن گرفت و مدال 
طلا را به دســـت آورد. نکته جالب اینکه همســـر او نیز موفق شـــد در همـــان المپیک به مدال طلای پرتاب نیزه برســـد؛ این 

زوج مجموعـــا به هفت مدال در المپیک رســـیده اند. 
فیلم زندگینامه زاتوپک که به قصه او و همســـرش می پردازد، فیلم معرفی شـــده از ســـوی جمهوری چک برای جایزه اســـکار 

بهترین فیلم خارجی ســـال ۲۰۲۲ بود.

قصه قهرمانی 
که ماراتن را 

نمی شناخت

گمانه زنی هایـــی رســـمی در ایـــن بـــاره اعـــلام نکرده اســـت کمیتـــه ملی المپیک فرانســـه هنـــوز خبری روشن کردن مشـــعل، همه را غافلگیر کند.در افتتاحیه المپیک حضـــور پیدا کرده و با دارد زیدان اســـطوره فوتبال فرانسوی ها هم پـــرک قهرمان ســـه دوره المپیـــک، احتمال ســـازماندهی رقابت ها علاوه بـــر ماری خوزه حـــالا طبـــق صحبت هـــای رئیـــس کمیتـــه کسی مشـــعل افتتاحیه را روشـــن می کند، زیـــادی در ایـــن بـــاره وجـــود دارد کـــه چـــه را روشـــن کند. در حالی کـــه گمانه زنی های فرانســـه مشـــعل افتتاحیه المپیک پاریس شـــاید زین الدین زیـــدان اســـطوره فوتبال  و  شـــنیده ها  طبـــق  احتمـــال امـــا  دارد  وجـــود  فرانســـه  در  زیـــاد کـــه  افتتاحیـــه  مراســـم  در  او  افتتاحیـــه المپیـــک پاریـــس خواهـــد بود.حضور زیـــدان یکـــی دیگر از شـــگفتی های عـــلاوه بـــر برگزاری مراســـم روی رود ســـن، اســـت. بی شـــک اگـــر ایـــن اتفـــاق بیفتد، حضـــور 
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بازتاب

یکـــی از چالش های دولت فرانســـه برای برگزاری 
المپیـــک پاریس، بحـــران بی خانمان ها اســـت. 
شـــمارش معکـــوس بـــرای شـــروع بزرگ تریـــن 
ضیافـــت ورزشـــی جهان آغاز شـــده و ایـــن روزها 
آمادگی فرانســـه به بیشـــترین حد رسیده است. 
در ایـــن بین یکـــی از دغدغه های جـــدی دولت، 
جمـــع کـــردن بی خانمان هـــا و انتقـــال آنهـــا به 
مکان هایـــی دور از اماکـــن برگـــزاری مســـابقات 
اســـت. بـــر همین اســـاس هـــم دولت فرانســـه 
هـــزاران مهاجـــر بی خانمـــان را ســـوار اتوبـــوس 
کرده و قبـــل از شـــروع رقابت ها بـــه مکان هایی 
شـــنیده ها،  طبـــق  می کنـــد.  منتقـــل  نامعلـــوم 
مهاجـــران می گوینـــد به آنهـــا قول داده شـــده در 
جـــای دیگری اقامت داشـــته باشـــند، امـــا نهایتاً 
بـــه خیابان های ناآشـــنا منتقل می شـــوند یا آنها 
را برای اخـــراج آماده می کننـــد. در چند روز اخیر 

پلیس پاریس چندین کمـــپ بی خانمان ها را که 
بیشـــتر آنها مهاجر بودند، متلاشـــی کرده است. 
در نتیجه پاک ســـازی خیابان ها بیـــش از ۴۰۰ نفر 
مجبـــور به ترک مناطق مرکزی پایتخت شـــدند و 
در اردوگاه ها، مقامات بلوک های ســـیمانی زیادی 
قـــرار داده اند تـــا از بازگشـــت آنها بـــه مکان های 
قبلـــی جلوگیـــری کنند کـــه ایـــن اقـــدام دولت 
فرانســـه با انتقادات زیادی روبه رو شـــده اســـت. 
مقامـــات محلی به افـــراد اخراجی حـــق انتخاب 
داده انـــد که یا بـــه پناهگاهـــی در حومـــه پاریس 
منتقل شـــوند یا در مهلـــت مقرر بـــا اتوبوس به 
شـــهر بزانســـون، پنج ســـاعت دورتـــر از پایتخت 
بروند. حـــالا باید دیـــد فرانســـوی ها ۴ روز مانده 
به افتتاحیه المپیک، ایـــن چالش را چگونه حل 
کـــرده و چه اقدامـــات دیگری بـــرای حل چالش 

می دهند. انجـــام  بی خانمان هـــا 

امانوئل مکرون رئیس جمهور فرانســـه مثل وزیر 
ورزش این کشـــور و شـــهردار پاریس در رودخانه 
»سِـــن« شـــنا می کند. دفتـــر ریاســـت جمهوری 
فرانســـه در کاخ الیزه اعلام کرد امانوئل مکرون، 
رئیس جمهور فرانســـه بـــه قولش برای شـــنا در 
رودخانـــه سِـــن عمـــل می کند امـــا نه تـــا قبل از 

شـــروع بازی ها در ایـــن هفته!
مکرون بارها برای شـــنا در رود سِـــن برای اثبات 
موفقیت اقدامات چشمگیر در پاکسازی آب این 
رودخانه و اطمینان  به مـــردم درباره کیفیت آب، 
ابـــراز تمایل کرده، امـــا رئیس جمهور ۴6 ســـاله 
فرانســـه زمان مشـــخصی را برای ایـــن کار تعیین 
نکـــرده اســـت. یکـــی از ســـخنگویان کاخ الیـــزه 
دراین باره گفت: »مکرون نگفته قبل از المپیک 
به آب می زند بلکه اعلام کـــرده این کار را خواهد 
کرد و همیشـــه بـــا اطمینان دربـــاره آن حرف زده 
اســـت. لزوماً قبـــل از آغاز بازی هـــا فرصتی برای 
این کار ندارد. یکی از مشـــاوران مکرون هم گفته 
زمان دقیقی بـــرای این اقدام نمادین مشـــخص 
نشـــده اســـت. بـــا تشـــدید گمانه زنی هـــا درباره 
آلودگی آب رودخانه »سِـــن«، آمیلی کاسترا، وزیر 
ورزش فرانســـه نخســـتین مقام ارشـــد این کشور 
بود که بـــا ربودن گوی ســـبقت از آنـــه هیدالگو، 
شـــهردار پاریس در این رودخانه شنا کرد تا ثابت 
کند آب »سِن« برای شـــنای ورزشکاران المپیکی 

و پارالمپیکی بی خطر اســـت.
 شـــهردار پاریـــس هـــم بعـــد از ماه هـــا انتظـــار 
ســـرانجام به قولش وفا کرد و بـــرای اثبات آلوده 
نبـــودن آب رودخانه »سِـــن« بـــرای المپیکی ها، 
هفتـــه گذشـــته در ایـــن رودخانه شـــنا کـــرد. در 

صورت مســـاعد بودن شـــرایط جـــوی، رودخانه 
سِـــن ســـتاره مراســـم افتتاحیه المپیـــک ۲۰۲۴ 
پاریـــس خواهد بود که قرار اســـت ۵ مرداد برگزار 
شـــود و بعد میزبان رقابت های ســـه گانه و شنای 
آب های آزاد خواهد بود. شـــنا در رودخانه ســـن 
از ســـال ۱۹۲3 یعنـــی درســـت یک ســـال پیش از 
میزبانـــی پاریس از دومیـــن دوره المپیک ممنوع 
اعلام شده بود. بنیاد »سِـــرف رایدر« اوایل آوریل 
مدعی شـــد که نتایج آزمایش ها نشـــان می دهد 
آب این رودخانه که به طـــول حدود ۸۰۰ کیلومتر 
در فرانســـه جریان دارد، همچنان آلوده و به طور 
بالقـــوه در بخش پاریس خطرناک اســـت. هزینه 
پاکســـازی سِـــن حـــدود ۱.۴ میلیارد یـــورو برآورد 
شـــده که تأمیـــن بودجـــه آن را دولت فرانســـه و 

مقامات پایتخت این کشـــور برعهـــده گرفتند.

چالش دولت فرانسه با بی خانمان ها

مکرون در »سِن« به آب می زند

گپ

لبـــرون جیمز با توجه به فیزیـــک قابل توجه اش 
قطعـــاً می توانســـت در رشـــته های ورزشـــی دیگر 
نیز فعالیت کند. این فوق ســـتاره در مصاحبه ای 
کوتـــاه درباره این موضوع و هدفش از شـــرکت در 

المپیک پاریـــس صحبت کرد.
اگـــر  کـــه  پرســـش  ایـــن  بـــه  واکنـــش  در  او 
بسکتبالیســـت نبود، چه رشته  ورزشی را انتخاب 
می کـــرد، توضیـــح داد: »من فردی هســـتم که به 
کار تیمی علاقه دارم. شـــاید در رشته دوومیدانی 
و در بخـــش دوی امـــدادی، یکـــی از چهـــار نفـــر 
بودم. البتـــه می دانم که خیلـــی از موفقیت ها را 
به واســـطه بسکتبالیست شدن به دست آوردم.«
فوق ســـتاره تیم لس آنجلس لیکرز، درباره دلایل 
و هدفـــش از حضور در المپیک پاریس نیز گفت: 
»همان طـــور که گفتم موفقیت هـــای زیادی را به 
دســـت آوردم و بـــه جاهای زیادی ســـفر کردم که 
همگی با بسکتبال به دســـت آمد. همچنان فکر 
می کنـــم که چیزهای زیـــادی بـــرای ارائه کردن به 
تیم ملـــی دارم. تیم ملی امریـــکا چیزهای زیادی 
به من بخشـــیده اســـت و من هم می خواهم این 

کار را برای تیم ملـــی انجام دهم.«
او یـــادآور شـــد: »البته باید تأکید کنـــم که هدفم 
فقـــط موفقیـــت در بخش بســـکتبال نیســـت. 
در  بیشـــتری  افـــراد  الهام بخـــش  دارم  دوســـت 

جهـــان باشـــم. افـــرادی که بـــه هـــر طریقی من 
را دنبـــال می کننـــد. بحـــث مـــن فقـــط دربـــاره 
بســـکتبال نیســـت. اگـــر روزی مـــن را فقـــط بـــا 
بســـکتبال یاد کننـــد، یعنـــی من در رســـیدن به 
هدفم شکســـت خورده ام. هـــدف من هم اکنون 
فراتر از بســـکتبال اســـت.« جیمـــز در واکنش به 
ایـــن موضوع که آیـــا در بازی هـــای المپیک ۲۰۲۸ 
لس آنجلس نیـــز حضور خواهد داشـــت، عنوان 
کـــرد: »خیر. آنجا نخواهم بود و شـــما دیگر من را 
در المپیک نمی بینید. شـــاید اصلاً در سال ۲۰۲۸ 

از لس آنجلـــس خارج شـــده باشـــم.«

دوست دارم الهام بخش افراد بیشتری در جهان باشم

لبرون جیمز: هدفم فراتر از بسکتبال است

بازی های المپیک تابســـتانی پاریس ۲۰۲۴ از جمعه 
۵ مرداد آغاز می شـــود و بد نیســـت پیش از شروع 
مســـابقات حقایـــق جالـــب و تاریخی ایـــن رویداد 

بدانیم. را  باشکوه 
 

۱- اولین بازی های المپیک
اولیـــن ســـری از بازی هـــای المپیـــک، 776 ســـال 
قبل از میلاد به عنوان بخشـــی از جشـــنواره یونان 
باســـتان برای بزرگداشـــت زئوس، خدای آســـمان 
و طوفـــان، برگـــزار شـــد. کل مســـابقات تا شـــش 
مـــاه به طـــول انجامید و شـــامل بازی هایـــی مانند 
کشـــتی، بوکس، پرش طول، پرتاب نیزه، دیســـک 

بود. ارابه  ســـواری  و 
 

۲- لغو ۱500 ساله المپیک
در ســـال 3۹3 پـــس از میـــلاد، بازی هـــای المپیک 
لغو شـــد و بـــرای بیش از ۱۵۰۰ ســـال برگزار نشـــد. 
امپراطور تئودوســـیوس اول، حاکـــم روم، المپیک 
او  کـــرد.  ممنـــوع  مذهبـــی  دلایـــل  بـــه  را  یونـــان 
المپیـــک را یک جشـــن کافرانه می دانســـت که در 
کشور مسیحی او جایی نداشـــت. تا اینکه در سال 
۱۸۹6 مـــردی به نام بـــارون پیر دو کوبرتن شـــروع 
بـــه احیـــای بازی ها کـــرد. او ایـــن رویـــداد جدید را 
»المپیـــک مدرن« نامیـــد که هنوز هـــم ادامه دارد.

 
۳- مشعل، ریشه المپیک

ایـــن  یونانـــی  ریشـــه  یـــادآور  المپیـــک  مشـــعل 
بازی هاســـت. در زمان هـــای قدیـــم، شـــعله ای در 
سراســـر بازی ها بـــرای ادای احترام به الهه هِســـتیا 
می سوخت. این سنت از ســـال ۱۹۲۸ در بازی های 
مـــدرن ادامه یافـــت اما شـــعله به جـــای محراب، 
در یک مشـــعل خاص می ســـوزد. شـــعله مشـــعل 
همیشه توســـط خورشید در المپیای یونان، روشن 
می شـــود زیرا اولین بازی های یونـــان در این مکان 
برگزار می شـــد. ســـپس، این شـــعله از مشعلی به 

مشـــعلی دیگـــر در یـــک رژه بین المللـــی عظیـــم 
منتقـــل می شـــود و در نهایـــت بـــه شـــهر میزبان 
ختم می شـــود. بـــرای هـــر المپیک، مشـــعل های 
جدیـــدی طراحی می شـــود و چندین هزار نســـخه 
از آن ســـاخته می شـــود. مشعل دار شـــدن افتخار 
بزرگـــی  اســـت و افراد مشـــهور زیـــادی در هر نوبت 

می کنند. حمـــل  را  مشـــعل ها 
 

۴- شرکت کنندگان اولین المپیک
تابســـتانی فقـــط  المپیـــک  بازی هـــای  اولیـــن  در 
۱۴ کشـــور شـــرکت داشـــتند. ۱۱ کشـــور اروپایی به 
کشـــورهای اســـترالیا، شـــیلی و ایـــالات متحده در 
اولین شـــهر میزبان، آتن، پیوستند اما حالا سالانه 
بیـــش از ۲۰۰ کشـــور در المپیک شـــرکت می کنند.

 
5- نمادی برای همه ملت ها

نمـــاد المپیـــک طـــوری طراحـــی شـــده کـــه همه 
ملت ها را شـــامل شـــود. حلقه هـــای المپیک برای 
اولیـــن بـــار در ســـال ۱۹۱3 بـــا طرحـــی از بنیانگذار 
مـــدرن بازی هـــا »بـــارون پیـــر دو کوبرتـــن« تولیـــد 
شـــدند. پنج رنگ آنها )همراه با پس زمینه ســـفید( 
رنگ هـــای موجـــود روی پرچـــم همـــه کشـــورهای 
شـــرکت کننده را منعکس می کند. همپوشـــانی ها 
همچنین نشـــان دهنده همکاری بین المللی و گرد 

هم آمدن ورزشـــکاران از سراســـر جهان اســـت.
 

۶- ورزش های حذف شده یا بازگشته
و  بالن ســـواری  موتـــوری،  قایـــق  بـــا  قایقرانـــی 
طناب کشـــی از ورزش هـــای المپیـــک بوده انـــد. با 
گذشـــت زمان برخی از ورزش ها به المپیک اضافه 
شـــدند یا با رأی جمعی حذف شدند. برخی حذف 
شـــدند و دوباره برگشـــتند )مانند گلف یا راگبی(، 
در حالی که برخـــی دیگر )مثل تیرانـــدازی به آهو، 
یا دوئل بـــا تپانچه( برای همیشـــه حذف شـــدند.

 
۷- المپیک زمستانی

 اولین بازی های المپیک زمســـتانی در ســـال ۱۹۲۴ 
در شـــهری متفاوت از بازی های المپیک تابستانی 
برگزار شـــد. بازی های المپیک زمســـتانی در ابتدا 

در همان ســـال بازی های تابســـتانی برگزار می شد 
امـــا برگزارکننـــدگان بـــه ایـــن نتیجه رســـیدند که 
برگـــزاری ایـــن دو رویـــداد در ســـال های مختلـــف 
منطقی تـــر اســـت. در نتیجـــه، بازی هـــای المپیک 
زمستانی اکنون دو ســـال پس از المپیک تابستانی 

می شـــود. برگزار 
 

۸- شرکت هنرمندان در المپیک
از ســـال ۱۹۲۱ تـــا ۱۹۴۸ هنرمندان نیـــز در المپیک 
نقاشـــان،  بازی هـــا  ایـــن  در  می کردنـــد.  شـــرکت 
مجسمه ســـازان، معماران، نویسندگان و نوازندگان 
هـــم شـــرکت داشـــتند و با خلـــق آثار هنـــری برای 
کســـب مدال بـــه رقابـــت می پرداختنـــد. در ادامه 
هنرمنـــدان در ســـال ۱۹۴۸ رقابـــت رســـمی خود را 
متوقـــف کردند اما بســـیاری از آنها هنوز پوســـترها 
و ســـایر اقـــلام هنـــری را بـــرای بازی هـــا طراحـــی 

می کننـــد.
  

۹- مدالی که واقعاً طلا بود
 تا ســـال ۱۹۱۲ مدال های المپیک بـــرای مقام اول از 
طلای کامل ســـاخته می شـــد اما به دلیل اینکه در 
بازی هـــای اخیر در مجموع حـــدود پنج هزار مدال 
برنز، نقره و طلا به ورزشـــکاران اهدا می شـــود و این 
حجم فلز واقعاً زیاد اســـت، بنابراین به جای اینکه 
مدال های مقام اول از طلای کامل ســـاخته شـــود، 

با شـــش گرم طلا پوشـــانده می شود.
 

۱0- هدف از برگزاری المپیک
هـــدف بازی هـــای المپیـــک مـــدرن فقط کســـب 
افتخارات ورزشـــی نیســـت بلکـــه بهبـــود روابط و 
صمیمیت نیـــز از اهداف این بازی هاســـت. روحیه 
رقابتـــی مهـــم اســـت امـــا در عین حـــال، یکـــی از 
اهـــداف این بازی ها همـــکاری بین المللی اســـت. 
فرصتـــی عالـــی بـــرای مـــردم کشـــورهای سراســـر 
جهـــان ایجاد می شـــود تا یکدیگـــر را ملاقات کنند 
و بـــا یکدیگـــر آشـــنا شـــوند. ورزشـــکارانی از همـــه 
ورزش هـــا، مذاهـــب، ملیت ها و فرهنگ هـــا در ۱6 
روز مســـابقات با هم زندگـــی و کار می کنند و اغلب 

دوســـتان خوبی بـــرای هم می شـــوند.


